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VÁNOČNÍ ROZHOVOR
S PANEM STAROSTOU

Pane starosto, ještě jednou Vám blahopřeji k báječnému
volebnímu úspěchu a k opětovnému zvolení do funkce. Jak to
vůbec dnes, s odstupem pár dnů po volbách, hodnotíte?

Především bych chtěl našim občanům za podporu ve volbách
upřímně poděkovat. Míra volebního úspěchu, která překročila
všechny naše předchozí výsledky v komunálních volbách od
počátku 90. let mě překvapila, ale především nesmírně potěšila.
Lidé v Horních Počernicích nešli volit z povinnosti, ale proto, že
nás prostě volit chtěli. To považuji za velmi nadějný obrat. Kéž
by tomu tak bylo i ve volbách třeba parlamentních. Takže ještě
jednou děkujeme a věřte, moc nás to zavazuje. A to je taky
dobře!

Myslíte si, že jste volebního úspěchu dosáhl díky tomu, že naši
občané mají - slovy básníka - oči k vidění, tedy vidí, co vše se za
Vás podařilo v obci udělat, nebo spíše tím, že Vy máte uši k sly-
šení a lidem nasloucháte?
Věřím, že úspěchu jsme dosáhli díky oběma těmto okolnostem.
A také doufám, že oči i uši budeme všichni používat
k tomu, abychom sebe i svět kolem nás vnímali reálně.

Až opadne povolební euforie, do čeho se pustíte nejdříve?
Povolební euforie opadla hned druhý den po ustavujícím zase-
dání nového Zastupitelstva Horních Počernic. Ještě ten samý
den se konala nelehká jednání a dá se říci, že to pokračovalo
celý první týden nového volebního období. Co však považuji za
nejdůležitější v závěru tohoto roku, je kontaktování s novými
radními, novým vedením hlavního města, novými zastupiteli.
Jim je třeba zase prezentovat největší problémy Horních Počer-
nic jako je doprava a technická infrastruktura. Tady mám trochu
nadějnější pocit a nechci to zakřiknout, že změny na pražské
radnici, včetně a především v osobě nového primátora Pavla
Béma, povedou i k lepším vztahům města k městským částem.
Co uděláte pro to, aby se - v duchu Vašeho nápaditého a prav-
divého hesla ODS - z Horních Počernic stala ještě lepší adresa?

Hodně to souvisí s tím, co jsem řekl k předchozí otázce. Rád
bych, kdyby se podařilo přesvědčit vedení hlavního města, že
současným zoufale pomalým tempem se tak rozsáhlá městská
část jako jsou Horní Počernice, bude vybavovat chybějící infra-
strukturou a bezprašnými povrchy komunikací ještě nejméně
další tři volební období.
To je pro mě nepřijatelné. Už dnes jsme jednali o investičních
potřebách městské části a alespoň v jednom jsme dosáhli doho-
dy - musíme k realizaci investic, zejména chybějící infrastruktu-
ry, zapojit i státní zdroje, např. příspěvky z Fondu životního pro-
středí. Na druhé straně jsem viděl tento týden i návrh rozpočtu
hl.m. Prahy a jeho forma i obsah mě notně zklamaly.
Z tohoto návrhu přímo čiší, jak obrovskou moc mají na Magist-
rátu hl.m. Prahy úředníci.
A to se musí také změnit. Udělám pro to maximum.

Děkuji Vám za rozhovor a přeji Vám do nového volebního obdo-
bí mnoho elánu a úspěchů ve Vaší práci.

RadSad

STAROSTA IVAN LIŠKA PO ZNOVUZVOLENÍ



Horní
Počernice

NEPŘEHLÉDNĚTE!
ZRODIL SE NÁPAD A KNIHA JE NA SVĚTĚ

Starosta městské části Praha - Horní Počernice
si dovoluje pozvat všechny,

kteří se zasloužili o vydání publikace
o Horních Počernicích,

na křest knihy „HorníPočernice",
který se koná

v úterý 17. prosince 2002 od 17 hodin.
ve výstavním sále Špejcharu na Chvalské tvrzi
Zveme všechny občany, kteří se na publikaci

podíleli byť i maličkostí
a samozřejmě také všechny podnikatele,
kteří k vydání knihy sponzorsky přispěli.

Publikace bude také v prodeji v prodejně knih
na Náchodské ulici čp. 754.

Ivan Liška
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INFORMACE ZE ZASTUPITELSTVA

Dne 18. listopadu 2002 se konalo ustavující zasedání Zastupitelstva městské
části Praha 20. Přítomno bylo 24 zvolených zastupitelů a řada hostů.
Ustavující zasedání zahájil pan Ivan Liška, přivítal přítomné členy nově zvoleného zastu-
pitelstva a přítomné občany, kterým poděkoval za zájem a za důvěru, kterou zvoleným
představitelům obce dali. Přítomní uctili minutou ticha památku zesnulého p. L. Patrov-
ského, dlouholetého člena Zastupitelstva m.č. Dále p. starosta poděkoval za dlouholetou
a obětavou práci pro naši obec za více než dvě až tři volební období Ing. H. Antesovi,
Ing. P. Bechyňákovi, Mgr. J. Černému, J. Moravcovi, Ing. J. Podroužkovi a Mgr. K. Val-
chařové.

Zastupitelstvo městské části Praha 20 vzalo na vědomí
- výsledek hlasování ve volbách do Zastupitelstva m.č. Praha 20
ve dnech 1. a 2. listopadu 2002
ověřilo
- platnost mandátů nově zvolených členů Zastupitelstva m.č. Praha 20 pro volební
období 2002-2006
zvolilo
- návrhovou komisi ve složení p. Pína, p. MVDr. Mojžíš, pí Mazouchová, p. Franěk
- starostou m.č. Praha 20 pro volební období 2002-2006 pana Ivana Lišku
stanovilo
- pro volební období 2002-2006 jednoho zástupce starosty a jednoho uvolněného člena
Rady m.č. Praha 20
zvolilo
- zástupcem starosty m.č. Praha 20 pro volební období 2002-2006 pana Tomáše Kádnera
- členy Rady m.č. Praha 20 pro volební období 2002-2006:

p. Ing. Jindřicha Jukla, uvolněného člena Rady m.č.
p. Jaroslava Doušu
p. Ing. Petra Heriana
p. Ing. Lubomír Kočiše
p. Václava Růtha

- finanční výbor ve složení:
p. Ing. Josef Straka, předseda finančního výboru
členové:
p. JUDr. Miloslav Blahovec
p. Mgr. Milan Bukolský
p. Ing. Milan Herian
p. Ing. Daniel Kardoš
p. Ing. Ladislav Mandelíček

- kontrolní výbor ve složení:
p. Jiří Pína, předseda kontrolního výboru

p. Ing. Vladimír Čuprunov
p. Karel Hejlík
p. Jaroslav Kočí
p. Hana Kollerová
p. Ing. Jan Sedlák
p. JUDr. Bc. Zbyněk Trojan

- předložený návrh jednacího řádu Zastupitelstva m.č. Praha 20 s platností
od 18.listopadu 2002. E. Kubešová, KÚMČ

PLNÝ DOMEČEK PŘI USTAVUJÍCÍM ZASEDÁNÍ



černický zpravoc

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Všem jubilantum, kteří v prosinci oslaví své životní výročí, přejeme pevné zdraví
a mnoho spokojenosti v osobním životě.

Sbor pro občanské záležitosti
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Ščerbaková Emilie

Brunnerová Františka

Ryšánková Božena

Volavková Růžena

Nedvěd Antonín

Hrudková Zdeňka
Bohmová Marie

Kubelková Jiřina
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Peluňková Vlasta

Davidová Božena
Bubeníčkova Jaroslava
Prokišová Zdenka

Cappellari Josef
Petrovicová Jiřina
Sedláčková Vlasta

80 Procházková Štefánia
Véberová Blažena
Spánková Marie
Nauš Rudolf

75 Kopecká Miloslava
Hájek Miloslav
Vajzr Miroslav
Strnad Josef
Dvořáková Štěpánka
Steiner Miroslav
Matýskova Hana
Davidová Miroslava
Hlaváček Jan
Kociánová Jiřina

ZNAMENÍ

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 20
VYHLAŠUJE GRANTOVÉ PROGRAMY PRO ROK 2003

V OBLASTI SPORTU A TĚLOVÝCHOVY A PRO OBLAST KULTURY.
Grantového řízení se mohou zúčastnit fyzické i právnické osoby, jejichž činnost je zaměřena na využití volného

času obyvatel Městské části Praha 20 všech věkových kategoriích,
zejména v oblasti sportu, kultury a spolkového života.

Spolufinancování vybraných projektů je odvislé od výše schválených finančních prostředků pro tyto oblasti
v rámci rozpočtu Městské části Praha 20.

Grantový program včetně žádosti o grant je možné vyzvednout v úřední dny na odboru školství a kultury
ÚMČ Praha 20, Jívanská ul. 635 (nová budova).

Územní vojenská správa Praha 9 ukončí svoji činnost dnem 31.12.2002.
Všechny záležitosti odvedenců, branců i vojenských důchodců bude od 1.1.2003

řešit Územní vojenská správa Praha - východ, která sídlí na adrese Sobotecká 9, 101 17 Praha 10.
Náčelník podplukovník Ing. Milan Janko

NOVELIZACE ŽIVNOSTENSKÉHO ZÁKONA

Živnostenský úřad upozorňuje podnikate-
le v Horních Počernicích na aktuální novely
živnostenského zákona, které s účinností
od 1.4.2001 stanovují povinnost podnikate-
lům prokázat u níže jmenovaných živností
odbornou nebo finanční způsobilost ve
lhůtě dvou let.

Doklady prokazující splnění odborné způ-
sobilosti jsou podnikatelé povinni doložit živ-
nostenskému odboru dle odst. 1 §34 zákona
č. 309/2000 Sb„ ve lhůtě dvou let ode dne
nabytí účinnosti, tj. do 1.4.2003. Tato povin-
nost se týká živností s předmětem podnikání:
Poskytování tělovýchovných a sportovních
služeb, Provozování tělovýchovných a spor-
tovních služeb, Masérske služby, Provoz
solárií, Drezúra zvířat a Obchod se zvířaty.

Odbornou způsobilost prokazuje sám podni-
katel jako fyzická osoba. V případě, že sta-
novené vzdělání nesplňuje, si může ustanovit
za určitých podmínek odpovědného zástup-
ce. U právnických osob musí požadované
vzdělání splňovat vždy odpovědný zástupce.

Všechny dotčené podnikatele již živno-
stenský odbor písemně vyzval ke splnění
povinnosti. V dopise je přesně stanoveno
jak odbornou způsobilost prokázat. V přípa-
dě, že podnikatel toto v zákonem stanove-
né lhůtě, tj. do 1.4.2003, nesplní, živnosten-
ský odbor neprodleně zruší v souladu se
zákonem jeho živnostenské oprávnění.

Další povinnost ukládá zákon č.150/2000
Sb., kterým se mění a doplňuje zákon
č. 111/1994, o silniční dopravě. §40b odst

4 uvedeného zákona stanovuje dopravcům,
kteří provozují vnitrostátní silniční motoro-
vou dopravu autobusy, tahači nebo náklad-
ními vozidly o celkové hmotnosti vyšší než
3,5 t na základě koncese, povinnost nejpo-
zději do 31.3.2003 prokázat finanční způso-
bilost před příslušným dopravním úřadem
a potvrzení o finanční způsobilosti předložit
živnostenskému odboru, který vydal konce-
si k provozování dopravy. Pokud tak neuči-
ní, pozbývá vydaná koncese, resp. její část,
uplynutím této lhůty platnost. I v tomto pří-
padě již živnostenský odbor písemně
vyzval všechny dotčené podnikatele ke spl-
nění povinnosti.

Renata Vrtílková, živnostenský odbor



Pane místostarosto, mám radost, že jste si
v povolebním shonu udělal čas - a my prostor
- a scházíme se u slíbeného rozhovoru.

Naše čtenáře nadchlo vaše líčení budou-
cí podoby místního kina - divadelního sálu,
kavárny. Došlo se v realizaci plánu dál než
aktuálně ve rčení "na Nový rok o slepičí
krok?"

Letošní rok nám finančně příliš
nepřál, i nás zasáhly finanční důsledky
povodní a nemohli jsme tedy zahájit
stavebni úpravy, jak jsme plánovali. To
však není pro Počernice zase nic tak
moc nového a umime se s tím vypořá-
dat. Podařilo se s minimálními náklady
upravit jeviště a techniku.

KAM KRÁČÍ HORNÍ POČERNICE

15. prosince v 19 hodin
budeme otevírat

„prozatímní divadlo"
v Horních Počernicích

velmi úspěšným divadelním
představením Pygmalion.

Chtěl bych na toto
představení pozvat

všechny
milovníky Thálie.

Znamená prozatímní, že bude provizorní
nebo dočasné? Celkem platí přísloví

"Nic není věčnější než provizorium."
Rozhodně ne. Ani jedno. Ten název

berte obrazně. Ten je prozatímní.
V průběhu ledna chceme slavnostně
zahájit první divadelní sezónu v „ka-
menném" divadle a v průběhu roku
začít divadlo postupně dostavovat tak,
jak se podaří získávat finanční pro-
středky. Věřím, že „definitivního" diva-
dla se dočkáme brzo.

Blahopřeji vám k úspěšnému povolebnímu
a divadelnímu roku, obě role jste zvládl
bezvadně. Přeji vám úspěšný i rok 2003

RadSad
Děkuji a přeji všem obyvatelům
Horních Počernic klidné svátky
a celý příští rok.

Tomáš Kádner, místostarosta

VÁNOČNÍ POZVÁNKY

Blíží se čas Vánoc, nejkrásnějších svátků v roce a s ním i
tradiční Vánoční výstava ve Chvalské tvrzi,

kterou jako každoročně pro Vás připravují maminky z Občanského sdružení MUM
ve spolupráci s mateřskými a základními školami, DDM, ZUŠ a skauty z Horních Počernic.

Dovolujeme si Vás co nejsrdečněji pozvat na tradiční výstavu betlémů,
perníčků, vánočních dekorací a ručních prací,
která se uskuteční ve dnech 14. -16. 12. 2002

ve Špejcharu v areálu Chvalské tvrze,
a to vždy od 10.00 do 17.00 hod.

Zastavte se ve svém každodenním shonu a přijďte se potěšit, vychutnat kouzlo vánočních svátků
a třeba se i něčím inspirovat.

Těší se na Vás maminky z OS MUM

s lidovým zpěvem v kostele
svaté Ludmily ve Chvalech,

která se koná

Dne 10. prosince
v 18.00 hodin

v refektáři kláštera Emauzy,
Vyšehradská 49, Praha 2,
vystoupí pěvecký sbor

PALEČEK II
a instrumentalisté.

Dne 16. prosince
v 18.00 hodin

v modlitebně Církve bratrské,
VeŽlíbku 168,

vystoupí pěvecký sbor
PALEČEK I

a instrumentalisté.

Základní škola Stoliňská 823 - Chvály

Vás zve na tradiční

VÁNOČNÍ VÝSTAVU VÝTVARNÝCH PRACÍ ŽÁKŮ
- výtvarné práce mnoha technik

- decoupage a krakelování
- pískovcové sošky
- práce z těstovin

- vánoční dekorace

Výstava se koná v pátek 13.12. od 15.00 do 18.00 hodin
a v sobotu 14.12. od 13.00 do 17.00 hodin

v hlavní budově školy
Na páteční dopoledne k nám srdečně zveme

hornopočernické MŠ a ZŠ.
Mgr. Jarmila Kafková, zástupkyně ZŠ

J£J ftdvfintnf koncert
^ ^ dfilb fäyŕ křesťanské skupiny

^ ^ ^ ^ ^ ô f e f c LAZARET



OCNI VÝSTAVU
A ŽIVÝ BETLÉM

Fakultní základní škola
193 00 Praha 9 - Horní Počernice
Chodovická 2250
si Vás dovoluje pozvat na

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ,
který se koná
17. prosince 2002 od 16.00 do 18.00 hod.

Sbor Církve bratrské
v Horních Počernicích
Ve Žlíbku 8

Vás zve na
Půlnoční bohoslužbu

dne 24, prosince
od 23 do 24 hodin !

Uslyšíte vánoční zvěst,
koledy a křesťanské písně.

Najdete nás ve 3. domě
od Náchodské ulice směrem na Radonice.

Tel: 281 92 40 20

KAŠPAR
PRO CHRÁNĚNÉ BYDLENÍ NA XAVEROVĚ

Chráněné bydlení na Xaverově srdečně zve na
benefiční divadelní představení, jehož
výtěžek bude použit na chod chráněné
domácnosti pro muže s mentálním a psychic-
kým postižením.

V letošním roce vystoupí DIVADELNÍ
SPOLEK KAŠPAR s představením:
SMÍŠENÉ DVOUHRY
(A. Ayckbourn, J. Saunders, D. Campton)
Komické aktovky o cestě na svatební noc, pro čaj a na hřbitov
Hrají: Eva Eisnerova a Jakub Špalek
Režie: Petr Hruška
AUDIENCE
(Václav Havel)
V kanceláři jednoho pivovaru sládek a Vaněk společně zjistí, že
je to všechno na...
Hrají: Jan Potměšil a Tomáš Karger
Režie: Jakub Špalek

Benefiční akce proběhne 10. 12. 2002 v 18.30
v Kulturním centru BESEDA v Klánovicích.

Adresa: Slavětínská 120, Klánovice
Spojení: BUS 261, 303 (st. Smržovská),

vlak z Masarykova nádraží
Vstupenky si rezervujte na tel. č. 732 46 17 71.
Cena vstupenky je 100 Kč + dobrovolný příspěvek.
Chráněné bydlení na Xaverově můžete podpořit též vkladem na
účet 47 84 50 393/0300 v.s. 333

Základní škola
Ratibořická
pořádá
Den otevřených dveří
9. ledna 2003
od 10 do 17 hodin

Středisko křesťanské pomoci Horni Počernice
Vás zve na

benefiční koncert
(a dobročinný vánoční trh)

pořádaný ve prospěch
bydleni pro matky s dětmi

Uslyšíme pásmo skladeb a adventních vánoč-
ních písní evropských národů pro sólo
a sbor s doprovodem, díla
H. Dumonta, P. Ebena, Z. Fibicha, G. F.
Handela a J. Vodrážky. Účinkovat bude
pěvecký sbor Laudate Dominům (Plzeň) spolu
se sólisty.

neděle 8. prosince 2002
v 17 hodin Kultúrni centrum

DOMEČEK
Votuzská 322, Praha 20 - Horní Počernice

Tento koncert je pořádán
s podporou Nadace Divoké husy,
která svým příspěvkem
zdvojnásob! výtěžek
až do výše 50 000,- Kč.

DIVOKÍ HUSY



SVÁTEČNI ZAMYŠLENI PRO VÁNOCE JAKO STVORENE

Co se nám vybaví, když se řekne „Váno-
ce"? Každému asi něco jiného, ale přesto
můžeme mít mnoho společného: vzpomín-
ku z dětství, Vánoce toužebně očekávané,
Vánoce, na které jsme se nevýslovně těšili,
na dárky, na tolik krásy, kterou jsme najed-
nou vnímali, na společný stůl s lecjakými
dobrotami, na sváteční náladu, pohádky
v televizi, byla-li už na světě. Anebo si před-
stavíme Vánoce současné, kdy je prožívá-
me jako dospělí, s milovanou osobou,
s rodinou, s někým, komu chceme připravit
radost. Nejenom těmi dárky, dobrým jídlem
a čistým a „naklizeným" domovem, ale
třeba i tím, že si na ně uděláme doopravdy
čas, že jim věnujeme svůj úsměv, pozor-
nost, lásku. Možná, že se někomu vybaví
i Vánoce smutné (i když čas je milosrdným
lékařem), Vánoce, kdy nepřišel někdo, na
koho jsme čekali, nebo dokonce někdo blíz-
ký odešel...

Ať tak nebo tak, Vánoce jsou v běhu roku
dobou mimořádnou a zvláštní. Víme, jak jim
lidé říkají. Svátky
pokoje, svátky hoj-
nosti, svátky vrace-
jícího se světla,
dny, kdy k sobě
mají lidé blíž. A to
přesto, že na
mnoha místech
světa krvavé kon-
flikty ani o Váno-
cích neumlkají, že
tolik lidí stále žije
v bídě a hladu
a mají Vánoce chu-
dičké, přesto, že
na nezanedbatelné
části jižní polokou-
le mají letní sluno-
vrat a světla jim
začíná ubývat.
Přesto jsou ty
Vánoce zkrátka
nějakým jiným
časem.

Chtěl bych Vám ale nabídnout trochu jiný
pohled, který je také „o Vánocích" našeho
dětství, nás dospělých, mnoha generací
našich předků, jen se na něj možná trochu
zapomnělo. Nebude to o purpuře, lití olova
a dobré pohodě, jak jinak, bude to o Bohu,
vždyť jsem křesťan a k tomu ještě katolický
kněz. Víte, od lékaře se také čeká, že bude
mluvit především o zdraví a nemoci, a ne
jen o zařízení ordinací a platech, od učitele,
že má říci cosi o vzdělání, a ne jen o výzdo-
bě na chodbách školy a že je třeba se pře-
zouvat. Nemohu tedy ani já jinak.

A začnu dosti katastroficky: nedávnými
ničivými povodněmi, jedenáctým zářím,
atentáty, vraždami, tunelováním, nemocemi
a nenávistí. Je toho tolik. A přichází otázka:
jak se na to ten Bůh může dívat? Proč s tím
něco neudělá?

Byl kdysi kdesi vylepený billboard
s obrovskou fotografií nemocného, otrhané-
ho, hladovějícího chudáka. Nad tím vším

vytištěno: Bože, co jsi pro něho udělal? Čísi
dobrá ruka připsala pod to: Stvořil jsem
tebe... To je v podstatě odpověď, i když
velmi zjednodušená: dobrý Bůh nás mimo
jiné obdaroval tím krásným světem a úžas-
nými tvůrčími schopnostmi, abychom byli
jeho dobrými správci a obdařil nás svobo-
dou, která, jak víme, je nám nadevše drahá
- určitě bychom nechtěli být nějakými lout-
kami na niti. Jen jde o to, ptát se, „jak to Bůh
vidí" nejen tehdy, když se těchto vzácných
darů drasticky a svévolně zneužívá, ale
především tehdy, uvažujeme-li, jak s nimi
sami zacházet. Jak to Bůh „vidí", říká nám
neustále, od počátku, co je člověk člově-
kem. Slovy proroků, slovy Bible, mnoha vel-
kými skutky, svými vnuknutími. A my, bohu-
žel (doopravdy Bohu žel, on to zřejmě
vnímá s bolestí), často neslyšíme, anebo
jen tak na půl ucha. Žijeme si, jako by ho
nebylo, a občas, když už opravdu nevíme
kudy kam, posíláme mu své účty a výčitky,
což, uznejte, není příliš férové.

To všechno může být ale velmi autentic-
ké, může to být výrazem upřímného hle-
dačství a touhy po dobru a štěstí a člověk
se může upřímně ptát, proč tedy ten Bůh ty
své plány se světem a s námi nesdělil nějak
zřetelněji.

On to však už udělal a „o tom" jsou právě
křesťanské Vánoce. Vzpomínám si v této
souvislosti na příběh z jednoho německého
časopisu.

Byl jednou jeden muž, který pokládal
Vánoce za pěkný nesmysl. Nebyl to žádný
lakomec! Byl to velmi přátelský a řádný člo-
věk a hezky se staral o svoji rodinu. Nevěřil
ale na všechny ty řeči, které církev hlásá
o Vánocích, a byl příliš čestný, než aby
předstíral opak.

„To mě opravdu mrzí, že ti dělám staros-
ti," říkával své ženě, věřící křesťance. „Ale
já jednoduše nemůžu rozumět tomu tvrze-
ní, že se Bůh stal člověkem. To mi nedává
žádný smysl."

O Štědrém večeru odešla žena s dětmi

do kostela na půlnoční. Jejich pozvání, aby
je doprovodil, muž odmítl. Krátce poté, co
jeho rodina odešla, začalo hustě sněžit a on
se vrátil ke svému křeslu u krbu a začetl se
do novin.

Několik minut nato ho polekal tupý zvuk.
Následoval další, a ještě jeden. Pomyslel si,
že mu snad někdo hází do okna sněhové
koule. Ale když vyšel z domovních dveří,
aby se podíval, co se děje, uviděl hejno
ptáčků, kteří se žalostně choulili na sněhu.
Vánice je překvapila, a když marně hledali
ochranu, snažili se proletět osvětleným
oknem.

„Nemohu ta ubohá stvoření nechat ležet
tady a zmrznout," pomyslel si. „Ale jak jim
jen pomoci?" Pak si vzpomněl na stodolu,
kde měl přístřeší poník jeho dětí. Ta by
nabídla ptáčkům teplo a střechu nad hla-
vou. Rychle si natáhl kabát a boty a brodil
se rostoucími závějemi ke stodole. Otevřel
doširoka vrata a uvnitř rozsvítil světlo. Ale
ptáci zůstali venku.

„Potrava je
přiláká," pomyslel
si. Atak pospíchal
domů, aby donesl
kus chleba,
rozdrobil jej na
sníh a vysypal
cestičku do stodo-
ly. K jeho rozčaro-
vání si ptáci chle-
ba ani nevšimli
a stále bezmocně
vzlétali
a padali a potáce-
li se na sněhu.
Pokoušel se je
tedy do stodoly
zahnat, máchal
rukama sem
a tam, ale oni se
rozletěli všemi
směry, kromě
toho jednoho

žádoucího, do teplé stodoly... „Kdybych tak
mohl být na několik minut takovým ptáč-
kem, snad bych je mohl přivést do bezpečí,"
pomyslel si.
Přesně v tom okamžiku začaly zvonit na
kostele zvony.

Chvíli stál a jen poslouchal, zvony, které
ohlašovaly šťastný návrat Vánoc. Pak klesl
do sněhu na kolena.

„Teď už rozumím," šeptal, „teď už vím,
proč jsi to udělal..."

Bůh se zkrátka stal člověkem, „našin-
cem", v Ježíši Kristu se nám přiblížil tak, že
už to teď víc ani nejde. Je jedním z nás.
Nese naše nemoci, bolesti, trápení, ba i
smrt a zmar, to všechno je v něm provždy
překonáno. A začíná to už tím malým, bez-
mocným děťátkem v betlémských jeslích.
„Nám, nám narodil se!"

Přeji Vám krásné a požehnané Vánoce,
jak zpíváme, „tichou a svatou noc".

Ladislav Souček, administrátor
Římskokatolické farnosti sv. Ludmily
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Zatímco původní obce Horní Počernice
a Čertousy díky postavení nové školní
budovy v roce 1895 neměly potřebu řešit
kapacitu své školy, zůstal obci Chvály
a přiškolené obci Svépravice s Xaverovem
zcela neodkladně úkol vyřešit pro vyučo-
vání dětí dostatečný prostor. Potřeba řeše-
ní pocházející již z roku 1903 ani již při-
pravovaná přístavba z června, těsně před
vypuknutím světové války, se zatím neu-
skutečnila. Přízemní školní budova o dvou
třídách s provizoriem najmuté třídy v pan-
ském domě tzv. restauraci, od roku 1908
již zcela třítřídní škole s celkovým počtem
235 dětí naprosto nepostačovala.

V letech 1921/1922 se vystřídalo na
řešení mnoho návrhů od přístavby školní
světnice ze školní
stodoly až po
výstavbu nové
školy. Limitující
byly hospodářské
možnosti obce
včetně přiškole-
ných Svépravic,
když cena přístav-
by v porovnání
s kalkulací z roku
1914 vzrostla
deset inásobně.
Rozhodnutí přine-
slo komisionelní
šetření za účasti
p ř e d s t a v i t e l ů
okresního školní-
ho výboru z Karli-
na, které se kona-
lo 14.11. 1922.
V závěru bylo ulo-
ženo místní školní
radě do dvou
měsíců předložit
rozhodnutí obce
o řešení. Obecní
rada ve Chvalech po prosincovém společ-
ném jednání s přiškolenou obcí na svém
zasedání dne 21. ledna 1923 definitivně
rozhodla o přístavbě poschodí na dosud
přízemní budově školy tak, aby od září
téhož roku se v nové škole již vyučovalo.
Současně obec požádala na přístavbu
o finanční příspěvek Sirotčinec evangelic-
ké jednoty, z něhož školu v té době nav-
štěvovalo 56 dětí.

Na základě oferentního řízení byla pře-
stavba školy zadána panu Josefu Duškovi,
staviteli z Horních Počernic za celkovou
částku 190 tisíc korun podle schváleného
rozpočtu. Podle výše daní vykázaných
berním úřadem v Karlině, byla úhrada cel-
kové částky rozdělena v poměru mezi
obec Chvály ve výši 148.882 korun a při-
školenou obec Svépravice s Xaverovem
ve výši 41.118 korun. Po předání daru
Sirotčince v částce 20 tisíc korun, byly tyto
částky ve stejném poměru sníženy.

Obec Chvály si na financování přístavby
školy chtěla vypůjčit u České zemské
banky, ale pro nesplnění podmínky
podrobného vyúčtování, nebyla zápůjčka

kladně vyřízena. Potřebný obnos poskytl
ochotně pan Adolf Mayer za 6% úrok
(v době, kdy se většinou platil úrok 10%).
Obec půjčku splácela liknavě a tak ještě
v srpnu 1925 byla částečnou dlužnicí.

Přestavba přízemní školní budovy zapo-
čala 27. června 1923. Do té doby byl svá-
žen potřebný stavební materiál, zejména
cihly a písek. Propuknuvší stávka cihlářů
s růstem cen těchto materiálů přinesla
i problémy s jejich dodáváním. Ještě štěs-
tí, že podnikatel měl celkové potřebné
množství sjednáno za pevnou cenu. Hůře
však bylo s počasím. Od poloviny května
toho roku byla obloha stále hustě pokryta
mraky a neustále pršelo. Vápno proto
muselo být zatímně uloženo na mlat škol-

ní stodoly. Protože čas kvapil, rozhodl sta-
vitel s pracemi začít, i když se neodvážil
odkrýt větší část střechy. Byla proto prová-
děna výstavba základních zdí pod stře-
chou až do výše kterou dovolovala střešní
vazba. Teprve po sedmém červenci se
konečně ukázala modrá obloha, přestalo
pršet a bylo možno odkrýt větší část stře-
chy a pokračovat ve zdění nového
poschodí školy. Do konce července se
podařilo vyzdít poschodí až pod novou
střechu. Dne 27. srpna byla kompletně
dokončena krytina nové školy a současně
byla dokončována i vnější omítka. Do
15. září bylo dokončeno vybílení školních
světnic, chodeb i příslušenství a započaly
se klást podlahy a dlažba. Stavba školní
budovy byla ukončena 10. října. Poté
následovalo kolaudační řízení organizova-
né okresním školním výborem, který stav-
bu jako způsobilou k vyučování přijal
23. října 1923.

Školní rok 1923/24 byl sice zahájen
1. září, ale učilo se ve stížených podmín-
kách ve starých třídách. V novém uspořá-
dání a nové přístavbě se započalo vyučo-

vat až od 5. listopadu 1923, kdy byla škola
schválena jako čtyřtřídní.

Na jaře roku 1924 bylo do škol v Hor-
ních Počernicích i ve Chvalech zavedeno
elektrické osvětlení.

Ze záznamů provedených v těchto
letech stojí za povšimnutí zápis, který se
váže k místu, kterému se ve Chvalech
říkalo „mrchovlak".

Podle pamětníků byla asi před 70 lety
při okresní silnici mezi Chvály a Svépravi-
cemi na hřebenu výšiny, nejvýše polože-
ného bodu okolí pastvina, nacházející se
na hranici katastru jmenovaných obcí.
Pozemky byly skalnaté, neúrodné a proto

se udržely v
původním stavu
až do nedávné
doby. Pozemky
patří obci chvalské
a proto zde byl pro
potřebu obce
i osadníků lámán
kámen. Četné rok-
liny a prohlubně
vzniklé vylámáním
kamene sloužily
za úkryt a noční
pobyt potulným
cikánům. Do toho-
to odlehlého místa
byly zahrabávány
také zdechliny.
Odtud vznikl
název místa
mrchoviště či
mrchovlak. Sváže-
ny sem byly také
různé odpadky
z obce.

Přibližně asi před 50 léty (k současnosti
130 lety) se svolením obce chvalské i své-
pravické si toto místo za mírný poplatek
pronajal místní občan s podmínkou, že
plochu urovná na pole a bude jej obdělá-
vat. Tak vznikla nová pole patřící obci.
Postupem času při pozdějším vyznačení
katastrálních hranic vznikla nová políčka
pronajímaná obcí pod označením „na
mrchovlaku".

Snaha odpomoci bytové krizi, při podpo-
ře stavebního ruchu v roce 1922 byla
v obci nabídnuta políčka na mrchovlaku
jako pozemky nejméně cenné. K odkoupe-
ní pozemků došlo bez souhlasu okresního
zastupitelstva a predpisu o zcizován'i Kme-
nového jmění obce a vznikly z toho
následně různé hádky a nespokojenosti
jak v obecním zastupitelstvu, tak mezi
občany. Plány na navržených přibližně
24 domů byly posléze předloženy regulač-
ní komisy „velké Prahy", jejíž působnost
a rozhodování o jakýchkoli stavbách podle
nového zákona sahala v obvodu velké
Prahy až po hranice katastru Chval
k obcím Horní Počernice a Svépravice.



Tato komise zredukovala počet navržených
domů na M a příslušné parcely byly roz-
prodány občanům, kteří se o stavbu na
mrchovlaku ucházeli. Podmínkou bylo jejich
přistoupení na podmínky, které obecní
zastupitelstvo v tržní smlouvě nadiktovalo.
Plocha jednotlivých pozemků se pohybova-

la od 475 až do 1056 m 2 a jejich cena od
1.058 korun až do 2.349 korun. Celkem za
celou plochu měla obec získat
25.611 korun.

Potřebné obnosy na získání pozemku si
při těchto cenách každý zájemce snadno
opatřil. Hůře však bylo s pořízením staveb-
ního materiálu a řemeslné práce. Rozpočet
na obstojný rodinný domek v drahotní pová-
lečné krizi (kuchyně s jedním pokojem a pří-
slušnými vedlejšími místnostmi) vyšel
na 50 až 70 tisíc korun. Ačkoli každý
z kupujících se smlouvou zavazoval domek
do dvou let vystavět a nikomu jej do 20 let

neprodat, již v následujícím roce na mno-
hých stavbách práce pro nedostatek peněz
ustaly. Ke zlevnění stavby se občané snaži-
li alespoň nejnutnější a nejhrubší práce
(vylámání kamene, vykopání základů,
vyhloubení studny apod.) vykonati vzájem-
nou výpomocí. Byla to práce přetěžká.

Nejdříve, ještě na podzim roku 1922 se
podařilo v hrubé stavbě postavit domek sta-
rostovi obce, tesaři Antonínu Křivánkovi.
Měl práci usnadněnou díky získané půjčce,
výpomoci potahů od rolníků a provedením
tesařských prací vlastní silou. Vyčerpalo jej
vykopání studny, když ještě ve 20 metrech
hloubení ve skále voda nebyla. Objevila se
až ještě o 5 metrů hlouběji.

Zjara roku 1923 byl celý bývalý „mrcho-
vlak" rozrytý. Jedni měli stavební kámen,
ale scházel jim písek, druzí měli písek
a chyběl jim kámen. Materiál se proto podle
potřeby vzájemně vyměňoval. K provádě-

ným hrubým pracem bylo používáno nejjed-
nodušších nástrojů. Byla to proto velká
dřina často i s nebezpečím života, když při
hloubení studny u rumpálu, který neměl
žádnou pojistku, vyklouzla obsluhujícímu
z umdlévající ruky rukojeť a udeřila jej do
hlavy. Následkem bylo hluboké bezvědomí
a dlouhá nemoc. Tak jak ubývalo sil a peněz
ustávala i práce a prodlužoval se postup
výstavby.

Některý z přihlížejících šibalů pronesl
nahlas svojí úvahu, že by se tomu místu né
„na mrchovlaku" mělo raději říkat „u vodře-
nýho těla" a nové pojmenování bylo na
světě. Vtip ten se ujal nejen v místě, ale
i v širším okolí a to po řadu příštích let.

V dalších letech kronikárskych zápisů
uvedené údaje si připomeneme v příštím
pokračování.

Ing. Hubert Antes, kronikář

KALENDÁRIUM - PROSINEC

Chvály
85
706
11

205
76
66
957

Svépravice a Xaverov
26
194

4
64
21
23
322

2.12.1888 byl založen Sbor dobrovolných hasičů pro obce Horní Počernice a Čertousy.
nájemce chvalského dvora daroval chudé mládeži před vánočními svátky 5 čepic, 10 šál, 6 košil a 10 šátků. Od stejného
dne až do konce roku bylo na chvalské škole přerušeno vyučování rozhodnutím místní školní rady pro povážlivě se šířící
neštovice mezi školními dětmi.
uskutečnila se dražba na pronájem stavby nové školní budovy v obci Horní Počernice. Provedení stavby bylo svěřeno
panu J. Mášovi, staviteli z Vinoře za 25.400 zlatých.

12.1900 podle sčítání provedeného ku konci roku bylo napočítáno:
Horní Počernice a Čertousy

domů 146
lidí 1.145
koní 77
hovězího dobytka 483
koz 99
prasat 168
drůbeže 1.665
na počátku měsíce vládly kruté mrazy až -23°C, ale 16. prosince náhle přišla obleva s deštěm, která přinesla neobvyklou
klouzačku.

11.12.1916 byl zakázán prodej kávy v hostinských živnostech a v kavárnách po desáté hodině večerní
vydána byla v pořadí již třináctá vyhláška o odvodu branců od počátku války a to ročníků 1898 -1892.
slavně byl uvítán v Praze první prezident, osvoboditel českého národa TG. Masaryk. Mezi statisícovými zástupy lidí byli
také všichni učitelé našich škol a mnoho dalších občanů.
začalo ledování hostinců a řezníků i chvalských z rybníka svépravického a z „Palečku" na Xaverově, protože chvalský
rybník byl pro odbahnění vypuštěn.
sebrala druhá třída hornopočernické školy 80 korun a spolu s krabicí jablek a ořechů jej jako nadílku předala
prostřednictvím třídní učitelky dětem Jedličkova ústavu v Praze.
v sále hostince pana Chundely byla učitelským sborem hornopočernické školy pořádána slavnost vánočního stromku.
U ozdobeného a osvětleného stromku
přednesli žáci koledy a příležitostné básně.
Na závěr slavnosti pak všichni jako nadílku
obdrželi vánočku, jablka, ořechy a cukroví.
Sirotci a chudí žáci dostali navíc botky,
prádlo a ošacení.
čtrnáct dnů před vánočními svátky byl
poprvé ve Chvalech postaven "vánoční
strom svobody" ve prospěch školních dětí
nezaměstnaných rodičů. Strom byl osvětlen
elektrickým světlem, barevnými žárovkami.
Pokladničku zhotovil a daroval truhlář pan
J. Tůma ze Chval, rádio zapůjčila firma
elektrozávod pana Růžičky z Horních
Počernic. Do pokladničky bylo vybráno
1.125 korun, ke kterým obec přispěla
dalšími 300 korunami.

19.12.1968 Středočeský krajský národní výbor rozhodl,
že s účinností od 1. ledna následujícího
roku se stávají Horní Počernice městem.

Ing. Hubert Antes, kronikář



STOJÍ ZA POZORNOST

ROZHOVOR
S GENERÁLNÍM ŘEDITELEM

NÁRODNÍHO MUZEA
V PRAZE,

PANEM
PhDr. MICHALEM LUKEŠEM

Pro mě, jako školačku z Posázaví,
Národní muzeum znamenalo kostru velryby
u stropu. Hlavu pěkně vzhůru! Moji dceru
zase fascinovala rozříznutá kočka (umělo-
hmotná maketa, průřez vnitřnostmi) ve vitrí-
ně tamtéž. Všechno je jinak. Stejně jako
dnes v pražské ZOO můžete díky novým
obydlím pozorovat život žirafy v netradič-
ních pózách, tak i v Národním muzeu
dostáváte úplně nové možnosti pohledu na
jeho vzácné exponáty, například ve zcela
nových depozitářích. Klobouk dolů, pane
řediteli!
A díky za přijetí! Postupuji dle podnikové
hierarchie, od pana správce hornopočernic-
kého depozitáře přes ředitele Přírodově-
deckého muzea NM až po vás. Račte.

Vrtá mi stejně hlavou, jak takový mladý
muž může zakotvit v muzeu? Čekala bych
vás spíše někde v marketingu některého
z mobilních operátorů?

Cožpak je muzeum jenom pro staré? Já
už jsem tady zakotvil ještě jako daleko
mladší, před devíti lety, tedy v osmnácti.
Bylo to vlastně moje první zaměstnání. Pra-
coval jsem v oddělení Novodobých českých
dějin a pak při studiu na univerzitě se z toho
stala jakási stabilní brigáda.

Předpokládám, že jste studoval něco
z oboru historie.
Ano, historii jako takovou a slovakistiku.
Z prvního oboru mám doktorát, u druhého
jsem absolvoval magisterské studium.
A ještě k těm komerčním firmám. Mám
hned dva důvody, proč tam pracovat
nechci. Jednak jsem vystudoval zmiňované
obory a těm se chci věnovat, i když jako
ředitel to zase až tak moc nejde. A komerč-
ní firmy mají jediný cíl - za co nejmíň vydě-
lat nejvíc. To je pro ně jediný zákon.
V Národním muzeu není prioritou, abych to,
co vydělám, investoval s cílem profitovat.
Národní muzeum je o rozvoji kultury a vědy.
Zisk není prvořadý.

A i Národní muzeum přece může před-
stavovat dynamickou firmu, i když ne
komerčně dravou! Vy jste toho důkazem.

Chystáte se do USA. Co je z pohledu této
země podle vás historie? Co je vůbec histo-
rie z historického hlediska?
Kamarádka průvodkyně zažila historku, kdy
se Američan obdivoval krásám architektury
Pražského hradu se slovy: „To musí být
strašně staré. To musí být staré nejmíň sto
let!"

V Americe jsem dosud nebyl, tak vám
přesně neodpovím, ale máte pravdu, je to

země mladá, která svoje tradice teprve
hledá, má jiný pohled na historii, to určitě.
Co je historie (pousmání)? Jak řekl jeden
známý francouzský historik: „Historikovo
loviště je to, co bylo včera a co voní člově-
činou".

Budete se v Americe chlubit hornopočer-
nickým depozitářem, navštívíte obdobné
zařízení? Není ten náš depozitář ve světo-
vém měřítku třeba poněkud předpotopní?

Nebudu, bohužel, nebude na to čas.
Hlavním bodem programu je setkání a jed-
nání s krajanskou institucí v Cedar Rapids
poblíž Chicaga. Budeme hovořit o rozvíjení
spolupráce. Ale jinak hornopočernický
depozitář rozhodně nezaostává, jedině
dovybavením, stavba je to krásná, funkční,
moderní, snese evropské měřítko. Má to
jedno minus. Z finančních důvodů do ní
nedokážeme stěhovat určené exponáty
takovou rychlostí, jak bych si představoval.
A taky přece jenom ta dostupnost. No, ale
takový depozitář v centru Prahy postavit
nelze.

V naší výstřižkové službě a následně
rubrice HP Ze žurnálů se ted' aktuálně obje-
vilo mnoho zpráv o spáse Muzea hudby
právě díky vám. Nemrzí vás ted', po povod-
ních, že za jistě menší finanční náklady se
bývaly mohly dávno předtím a tedy včas a
bezpečně protipovodňově zabezpečit
mnohé exponáty ze všech koutů naší vlasti
postrkané po vašich provizorních skladech.
Nechci být invazivní jako ta stoletá voda.
ale neušetřilo by se bylo?

Tak především, to, co se zachránilo
z Muzea hudby, je hlavně zásluhou obrov-
ského úsilí lidí z tohoto muzea. Já jenom
vytvářel podmínky pro jejich práci. A k těm
kdyby -jeden z prvních příkazů, které jsem
po nástupu do této funkce letos v lednu dal,
bylo přepracování evakuačního a krizového
piánu, protože ten stávající mi připadal
nedostatečný. Jako termín dokončení jsem
stanovil 15. srpen 2002.

Vy jste vážně správný manažer! Máte vizi
a schopnost předvídat!

No, to nebudu komentovat, ale jisté je, že
se nám to vyplatilo. Samozřejmě praxe uká-
zala, kde jsme se mýlili, stále je co vylepšo-
vat, ale faktem zůstává, že v Praze se vše
podařilo evakuovat. Horší to je jinde, v těch
jak říkáte rozstrkaných skladech, nejhůř asi
dopadl Terezín. Ale i ten bohužel dokázal
správnost našich postupů obecně, neboť
byl zařazen mimo záplavovou oblast tam
jsou škody největší. Hladina vystoupala na
2 m, celé se to změnilo v jezero a dva dny
to tak stálo. A co je snad nejhorší, zrovna
tam se přestěhovaly klavíry z Křince z nevy-
hovujícíh prostor, které se nacházejí na
kopci, ale v Terezíně se původně zdály pod-
mínky skladováni příznivější. A mohli
bychom pokračovat, kdyby se bývalo...
A nejde jen o vodu! Musíte mít plán pro pří-
pad teroristického útoku, zřícení budovy,
požáru. Nyní je popovodňová tendence
všechno stěhovat do vyšších pater. Ale ptal
jem se: „Co když začne hořet v přízemí?"
Chce to variabilní krizový plán, jehož prak-

tičnost spočívá v zajištění bezpečnosti.
A taky musí existovat tajná a zabezpečená
evakuační místa, protože lidi kradou i za
povodní. Plán musí obsahovat detaily, musí
to být plán aktualizovaný a funkční.

Věřím a mám důkazy (historicky nedolo-
žené), že v očích hornopočernických zví-
dálků reputace Národního muzea roste,
muzeum ožívá. Je radost k vám zavolat, od
ústředny po vědátory, vždy se ozve příjem-
ný a lidský hlas. Jak lidi ke vstřícnosti moti-
vujete? Finanční motivace asi v případně
rozpočtových organizací nepřipadá
v úvahu?

Náš image navenek musíte posoudit vy.
Já to ze své pracovny neposoudím. Je
opravdu těžké lidi tady motivovat. Valoriza-
ce platů z letošního jara se nás dotkla tak,
zeji hradíme z vlastních zdrojů, stojí nás to
5 miliónů z rozpočtu, ale já prohlásil, že
svým zaměstnancům osobní ohodnocení
brát nebudu. Do toho přišly ty nešťastné
povodně. I tak máme za první půl rok zvý-
šený hospodářský výsledek 7,5 miliónů
korun. Doufám, že zůstaneme v plusu. Ale
ono nestačí zůstat v plusu, musíte se rozví-
jet. O to se taky snažíme. Tady se vždycky
dělaly dobré věci, jen se to neumělo sdělit
veřejnosti, takové hraní si, plácání bábovi-
ček na vlastním písečku. Náš produkt je
výstava a té musíte vdechnout život, uhlídat
estetickou rovinu. K tomu to rozhodně chce
připojit v rámci propagace doprovodný pro-
gram pro rodiče a hlavně děti. Těm dětem
bych tady chtěl poskytnout víc. Fakt, že
muzeum dnes víc žije, naše pracovníky
motivuje, dává jim pocit, že jejich práce má
smysl. Oni se předtím tak trochu konzervo-
vali sami pro sebe.

To však k bádání tak trochu patří.
Máte zde nějakou vánoční specialitu,
muzejní kousek, formičku, originál receptu
Magdalény Rettigové?

Určitě. Zavolejte doktorce Lagnhamme-
rové, ředitelce Etnografického oddělení, ta
vám to poví.

Když se vrátím zase k nám, do Horních
Počernic, z bývalého zimoviště cirkusů zmi-
zela živá a zkrocená zvířata, nahradila je ta
vycpaná.

Hm, to máte pravdu! (opět úsměv).
Samozřejmě, exponáty vyžadují klid,

nerušit, nesahat, nedotýkat se, ale neod-
pustím si dotknout se pro nás citlivého
tématu: Proč neuspořádat taky nějakou ver-
nisáž, charitativní akci, prostě něco pro
veřejnost tady u nás, třeba v krásném
vstupním foyer místního moderního depozi-
táře? Za časů cirkusů se v areálu zimoviště
prý podobné akce konaly, pamětníci vzpo-
mínají, jak tam s dětmi vyrazili.
Co třeba přednášky, promítání, besedy
a pravidelná rubrika v našem zpravodaji, co
číslo, to exponát, obor, vědec?
Cyklus: „Kdo jsme, odkud přicházíme, kam
kráčíme"? Co pro to můžeme udělat my
tady a ted'?

Podnět je na vás! Přijde-li z vaší strany,
budeme rádi. Už jsme spolu hovoňii o tom,
že si z depozitáře a vědeckého pracoviště u



řídit, neznám a nepátram po ní u svých
zaměstnanců. Nezajímá mě to. Chápu
však, že život v totalitě, to muselo být pro
některé jedno velké trauma.

Když jsme u té demokracie, právě ve
Francii byla sepsána ona deklarace práv a
svobod. Vy to odsud máte co by kamenem
/z oddělení mineralogie/ dohodil do Fran-
couzského institutu ve Štěpánské ulici. Jak
je to s vaší náklonností k zemi galského
kohouta? Jaká je vaše orientace - orienta-
listika, nebo jste spíše anglofil či právě fran-
kofil?

Francii mám rád, zrovna nedávno jsem
tam otvíral výstavu v městě Dijon, na druhé
výstavě participujeme v Lilie. Ale není mojí
prioritou. Stejně tak mám rád Anglii, tu jsem
prochodil i po těch jejích pastvinách.

Exponáty máte jistě pečlivě ošetřené.
Jak ošetřujete lidskou stránku pracovních
vztahů? Vaše tiskové konference jsou vždy
pečlivě připraveny, máte krásné katalogy
výstav, šarmantní dámy v propagačním
oddělení. Navenek působí vaše instituce
profesionálně.

To je zase na vás toto soudit. Já na to
koukám zevnitř. Na komunikaci s tiskem si
nestěžuji.

Co škůdci z řad hlodavců, hmyzu a nene-
chavých návštěvníků?

Návštěvníci nám moc neškodí. Naopak
tady cítím rezervy já - hlavně těm dětem
bych historii hrozně rád víc přiblížil, zpří-
stupnil. Pro ně je tu všechno dosud nějak

moc historické. Jinak myši jsou všude ve
sklepích, hmyz dělá problémy, to je pravda,
uchováváme tu, spravujeme všechny druhy
materiálu a na každý z nich existuje labuž-
ník. Dvakrát ročně tu dochází k celkovému
sanačnímu zásahu.Ale vždycky se vyskyt-
ne někdo z říše zvířecí, kdo má na ten který
materiál chuť.

V jakém předstihu výstavy plánujete?
Jsou nějaké „rychlovky"?

Plánujeme najeden rok. Ale ještě to není
ono! To bych chtěl vylepšit. Jak jsem řekl,
výstava je naše zboží, musíme vylepšit
marketingový plán. Chceme sponzora a ten
chce být vidět, být viděn! Občas nějaká
výstava odpadne, rychle se nahrazuje.
Třeba když Státní opera Praha - náš sou-
sed slavila 10 let, zrovna nám nějaká
výstava vypadla a uvolnil se tak jeden sál
na výstavu fotografií, ukázek scénografie.
To bylo krásné propojení umění a historie.

Trochu protimluv - Plánujete historii?
No tak asi ano, z mé pozice. Jinak se his-

torie děje, neplánuje se.
Jak často slyšíte vzhledem k vašemu

věku (ne postavení): „To vy nemůžete,
panáčku, hochu, mladíku či mladý muži,
pamatovat"! Jak reagujete?

Moc jsme se s tím nesetkal, možná tro-
chu ze začátku, ale po jedenácti měsících
to ustalo. Člověk se nehodnotí podle toho,
co pamatuje.

To si budu pamatovat. Stejně jako milé
setkání s vámi, mladý muži. RadSad

OŽIVLE MUZEUM
ANEB ŽÁDNÉ

VOSKOVÉ FIGURÍNY,
NÝBRŽ FIGURY ČI

OSOBNOSTI VELKÉHO
FORMÁTU!

DAN BÁRTA
A REŽISÉR

JAN HŘEBEJK
PŘI KŘTU KNIHY

„TAMTAMY ČASU",
KTERÝ PROBĚHL
NA SCHODIŠTI

NÁRODNÍHO MUZEA.

vás nemůžeme dělat, když to přeženu,
nějaký Woodstock, dějiště happeningů! Už
z hlediska zmiňované bezpečnosti. Ale pra-
videlně představovat jednotlivá oddělení ve
vašem periodiku, proč ne? To je třeba dobrý
nápad! Ted' se děti u vás mohou těšit na
kresbu žirafy na vnější zdi pitevny.

Krindy pindy, snad místo pitevny napíšu
budovu?!

Hledíte častěji do minulosti či do budouc-
na?

Momentálně do budoucnosti, na svoji
profesi nemám čas. Snad časem.

Existuje jakási MMD - mezinárodní
muzejní družba. Slovo družba už je také
muzejním kouskem, že?

Samozřejmě patříme hned do několika
asociací, tou hlavní je ICOM - Mezinárodní
organizace muzei. A jsme členy i té české
AMG.

A příklady takové spolupráce?
Třeba nedávno jsem otevíral ve Vídni

výstavu Vídeňské stříbro v našich sbírkách,
s řeckou stranou jednáme o expozici řecké-
ho šperku, s indonéskou ambasádou jsme
připravili probíhající expozici o této exotické
zemi, s Taiwanem připravujeme výstavu na
téma ochrana přírody. Co se týče politiky,
mně naštěstí ta minulá doba vážně nic neří-
ká, v osmdesátém devátém mně bylo čtr-
náct! Totalita se mě nijak nedotkla. A politi-
ku sem do muzea tahat nechci! A jsem
hrozně rád, že stranickou příslušností
svých kolegů se nemusím nijak zabývat,



XXX. či 30. OHLÉDNUTÍ - ANEB JAK SE DĚLÁ ŠKOLKA

Tak to se postaví všestranně odpo-
vídající objekt a nezapomene se na
krásnou zahradu. Jmenuje se ředi-
telka školy a přidá se dostatečný
počet odborníků a pracovníků
z několika dalších profesí. Hned od
počátku je nutno dodat velkou
dávku zodpovědnosti, nadšení
i pracovního elánu, včetně plného
pracovního nasazení. Trochu se
ochutná, aby se vědělo, je-li
nasměrování to správné ořechové.
No a potom je třeba přidávat v co
nejvyšší míře odhodlanost, trpěli-
vost, odvahu, dostatečně osolit lás-
kou k dětem a radostí, kořenit
spoustou svého volného času
a vlastní invencí, novými nápady
a smíchem, nezapomínat na stálé dopl-
ňování vědomostí studiem a všechny
tyto ingredience uplatňovat tak, aby byly
v co nejpříhodnější chuťové linii právě zde
a vyhovovaly všem, hlavně našim dětem.

Za dobu neustálého míchání naslouchá-
me připomínkám všech zúčastněných,
hlavně rodičů a dětí a dolaďujeme, aby
program a chod celé školky měl tu
nejvytříbenější, ale i nejoriginálněj-
ší úroveň. Je to dílo, které nikdy
nekončí a je jedno z nejodpověd-
nějších již svou podstatou určení.
Je pro naše děti.

Na konci každého školního roku
se ohlížíme a ptáme se, co bylo
dobře, co se nepovedlo a proč, co
chybělo, co bude ještě třeba
a máme-li v tom našem snažení
ten ideální směr. A pak v jednom
říjnovém období zjistíte, že se
vlastně ohlížíte v řadě let školy již
po třicáté.

Za tu dobu školou prošlo přes
3000 dětí a k 70-ti zaměstnancům,
včetně pěti ředitelek. Mnoho z Vás,
čtenářů, má s naší školou osobní zku-
šenost a věřte, že se snažíme, aby byla co
nejlepší.

Na oslavu našich krásných třicetin jsme
uspořádali podzimní výstavu prací našich
dětí, kterou mohla veřejnost navštívit od
4. do 8. 11. 2002 v prostorách mateřské
školy. Velmi nás potěšila, mimo jiné,
i návštěva představitelů obce -
pana starosty Ivana Lišky, paní
tajemnice Ing. Evy Novosádové
a pracovnice odboru školství paní
Hany Plíškové. Děti byly pyšné na
to, jak významné dospěláky jejich
práce zajímá.

Při prohlídce školy jsme se mohli
pochlubit nově vymalovanou a čás-
tečně zrekonstruovanou školou,
kterou se podařilo otevřít v termínu
(2. září) po velké letní havárii, která
školu postihla.

V současné době má škola
dvě budovy - v ulici Chodovické
a Ratibořické. Její kapacita je 200
dětí a mohu s radostí konstatovat,
že její naplněnost je 100%. O děti

zde pečuje 28 zaměstnanců.
V lednu budeme vzpomínat na další

výročí a to na 1. rok vzniku právního sub-
jektu.

Po období 30-ti let, kdy škola prošla
4 státními koncepcemi a změnami ve škol-

ství, jdeme poprvé zcela svou vlastní ces-
tou a snažíme se vytvářet specifickou profi-
laci právě té naší mateřinky. Je to cesta
hledání i omylů, objevování nápadů,
i nacházení a realizace toho, co možná nej-
lepšího pro naše děti i jejich rodiče. Je to

YVĚNEC PODZIMNÍ

cesta nelehká, neboť znáte to: „Není
na světě člověk ten, ..."

Škola má nyní osm tříd. V budo-
vě Chodovická jsou 4. Tři běžné,
z nichž jedna je orientována na
předškolní přípravu a 4. třída je tří-
dou s křesťanským zaměřením.
Vznikla v letošním školním roce
a stala se pevnou součástí celé
školy. I v této třídě se zdařila další,
již z několika integrací školy.
Jedná se o malého Tomáška, který
je postižen Dawnovým syndro-
mem. Protože je to třída s běžným
počtem dětí, má Tomášek svého
osobního asistenta Jirku. Je to
velký kamarád na civilní vojenské
službě. Ve spolupráci se Speciál-

—' ním pedagogickým centrem Štíbrova

a rodinou dítěte, se nám daří výjimečně
úspěšná integrace. Pokud vejdete do této
třídy, nemáte vůbec dojem, že je zde něco
jinak. Zcela šťastné a plně zapojené dítě,
které vůbec nestojí stranou kolektivu ostat-
ních. Děti ho přijímají přirozeně a velký

úspěch vidím i v tom, že Tomášek bez
problémů přechází i do ostatních
tříd, radostně přijímá změny a sám
je všude plnohodnotně přijímán jak
dětmi, tak i personálem školy. Ajak
mu chutná! To je radost pohledět.
Podstatné je ale hlavně to, že
pozorujeme postupný rozvoj komu-
nikace i ostatních dovedností a ná-
vyků. A to hlavní - říkáme mu „naše
sluníčko". Je až k nevíře, s jakou
něhou k němu přistupují ostatní
děti.

„A co vaše ostatní - nestandardní
aktivity?" Tato otázka přišla při pro-
cházce výstavou od paní redaktor-
ky. Musím se usmát a zároveň
i povzdechnout. „Ach ta Kroužko-

manie" Hned se mi vybaví zápis do
MŠ, kdy přicházejí rodiče s těmi nej-

mladšími „cvrčky" a nejčastější otázka je:
"A jaké máte kroužky"?
„Paní redaktorko, rozhlédněte se po výsta-
vě. Téměř všechny práce, které zde vidíte,
vznikly při běžném pracovním programu
školky. To je pro mě nejdůležitější hledisko

hodnocení kvality práce učitelek.
Navíc, a to si uvědomuje málokdo,
nejsou vyčleňovány děti, které
nemá na kroužky kdo přivádět,
nebo si je nemohou finančně
dovolit. Ty méně zdatné, nebo
méně talentované děti, jsou moti-
vovány těmi všemi okolo, snaží se
a dosahují i nečekaných úspěchů.
Ty zdatnější mají snahu poradit

pomoci - připadají si důležité.
Upevňují se vzájemné vztahy dětí.
Šanci ale mají všechny děti
a to je podstatné."

Naše školka neměla nikdy pěvec-
ký sboreček ani kroužek a obstáli
jsme na vystoupeních, Mateřin-
kách, besídkách,... Můj problém

Foto:RadSad/ vždy byl počet dětí. Většinou je



požadavek na určitý menší počet zúčastně-
ných. Já jsem vždy brala celou třídu. Jak
vysvětlit dítěti „ty nemůžeš jít", když se
snaží stejně jako ostatní. Podle čeho určit
nejlepší, když i Vendulka udělala takový
pokrok, kterého si nelze nevšimnout. Znáte
zklamané oči dítěte? Já moc dobře. A proto
jsem si vždy vymínila účast celé třídy.

Připadá mi, že rodiče hledají pro dítě
specializaci, ale v širokém záběru. Vyplnění
jeho volného času. Dítě v tomto věku ale
nepotřebuje vyplňovat volný čas úzce
zaměřenou činností. V tomto věku si dítě
potřebuje hlavně hrát. Dobře vedená hra
mu přináší nejpřiměřenější formou nejvyš-
ší okruh poznatků, dovedností a zkušenos-
tí ze všech stran oblastí. Přináší ale i uspo-
kojení! Školka je nezastupitelná v tom, že je
dítěti nabízena a umožňována kolektivní
hra. Vzájemná komunikace, rozvoj sociální-
ho chování k starším i mladším vrstevní-
kům, přijímání morálních zásad jinak než
formou příkazů, poznávání hranic co smí
a co už ne, je zde čas na vštěpování i drob-
ných citových nuancí. A dospělák jako part-
ner dítěte. O tom je hlavně předškolní
výchova (i mimo jiné daiší). V tom je přiro-
zená příprava na život.

roío:Kadbad

Předškolní věk je specifický v oblasti
učení. Učíme se hlavně hrou. Je třeba dodr-
žovat i psychologické zásady, aby nedošlo
k přetížení dětí. Každé z dětí má své speci-
fické možnosti a ty musí oborník, který
s nimi pracuje, perfektně znát. Rozvíjíme
i osobnost, a proto k činnostem a učení je
nutno přistupovat velice fundovaně. Dítě,
které nemá dokončený logopedický vývoj -
správnou výslovnost, by nemělo začínat
s cizím jazykem. Oblast zapamatování si
souvisí s četností opakování. Proto si mys-
lím, že 1/2 hod. angličtiny týdně nemá moc
velký význam. Výsledky jsou, to ano. Ale
záleží na tom, co od toho očekávám.

Není to tak dlouho, kdy jsem hovořila
s ředitelkou umělecké školy. „U vás se
neučí flétna? Víte, že děti mohou získat tak
špatné návyky, že jim pak zabrání pokračo-
vat ve studiu hry na flétnu? Dohlédněte!" Já
mohu upozornit rodiče, promluvit s vyučují-
cím. Nejsme odborník ve všem. Bohužel.

Jenže kroužky jsou žádané a podle
množství „nadstandardních aktivit" hodnotí
laická veřejnost úroveň školy. Abychom
vyhověli a také obstáli v konkurenci, krouž-
ky máme. Je to angličtina, flétna, výtvarný
kroužek. Jejich organizace přináší i plno
problémů ve zvládání organizačního systé-
mu dne školy. Ale našli jsme způsob. Ve

2. pololetí přibude předplavecká výuka
a snad se podaří vyjet i na školu v přírodě.

A znáte Sviště? Opravdu jsem byla pře-
kvapena fundovaným vedením klubu dětí od
tří let maminkami - p. Černíkovou a ostatními.

Máme snahu, aby naše školička byla „dělá-
na" co nejlépe. A věřte, že každý úspěch, ale
i nezdar a ten snad dvojnásob, si s sebou
každý den odnáším domů. Buď jako téma
k velikému zamyšlení a hledání optimálního
řešení a nebo - a to je pro mě i paní učitelky
velká odměna - poděkování rodičů, to je
pohlazení po duši. To, co děláme, není pro nás
jen prací, ale posláním. A to je přece víc.

Dovolte mi tímto vyslovit poděkování
kolektivu učitelek i provozním pracovnicím
obou škol. Kuchařkám, pod obětavým
vedením hospodárky p. Vackové, uklízeč-
kám, pradleně i školnicím. Bez nich by naše
škola nebyla dobrou školou.

Lenka Kudláčková, ředitelka MŠ
Ředitelka MŠ Chodovická vyslovuje
poděkování všem rodičům, kteří přispěli
sponzorskými dary k nákupu knih, hra-
ček, nebo pomohli s doplněním výtvar-
ných potřeb školy. Děkuji i za pomoc při
drobné údržbě, opravách hraček a netra-
diční výzdobě školy. Máme prima
rodiče!!! Děkujeme.

\JDI SE VYCPAT... Foto:RadSad /

MYSLETE NA BUDOUCNOST

Lipí 1911,
193 00 Praha 9 - Horní Počernice

NABÍZÍ PRO ŠKOLNÍ ROK
2003/4 PRO ŽÁKY 9. TŘÍD ZŠ
- SOŠ pro administrativu EU:

Provoz diplomatických služeb
Veřejnosprávní činnost
Managment strojírenství
- asistent podnikatele
Technické lyceum

Jedná se o čtyřleté studium
ukončené maturitou.

- SOUt nabízí tříletý učební obor

Automechanik
Nástrojár
Elektrikář zdvihacích zařízení
U těchto oborů lze pokračovat

dvouletým denním nástavbovým
studiem k získání maturity.

Informace telefonicky 28192 1879 nebo
28192 2772 a každou první středu

v měsíci den otevřených dveří
od 10.00 do 17.00 hodin



STUDUJÍ, SPORTUJÍ, ŽIJÍ MEZI NÁMI - VÍTE O NICH?

ANEB NA DRUHOU STRANU
- SPORTOVNÍ DVOUSTRANU

Jako kompenzace vánočního masového
vysedávání u televizorů, hromadného pojí-
dání nejen masitých pokrmů, ale hlavně
všech těch sladkých hříchů v podobě rohlíč-
ků, pusinek, koláčků, ať už vanilkových,
kokosových či lineckých (v daném pořadí)
by měla posloužit tato sportovní dvoustra-
na. Alespoň pasivně být v poklusu, zažít ten
pohyb, frmol, zapotit se. Třeba při pomyšle-
ní, že i já, ty, my všichni bychom takto měli
„kmitat". Pravidelně, intenzivně, usilovně.
Dělat něco pro zdraví.

SETKÁNÍ PRVNÍ:
ŠIKOVNÁ HOLČINA -
ELIŠKA KLUČINOVÁ.

V kategorii ŽÁKYNĚ:
I. MISTR ČR pro rok 2002
200 m překážek 29.29 (v Třinci 30. 6.)
II. MISTR ČR pro rok 2002
sedmiboj 4 526 bodů (v Praze 6. 7.)
III. 3. místo
skok do výšky 160 cm (v Třinci IV. 29. 6.)
IV. 3. místo
skok daleký 545 cm (v Třinci 30. 6.)

Sečteno, podtrženo -
4 starty, čtyři medaile!

Dalo mi to práci, připadala jsem si jako
investigativní žurnalista, než jsem tuto
skromnou a přitom tolik úspěšnou student-
ku místního gymnázia vypátrala, kontakto-
vala, „uhnala". Na atletické dráze bych ji
rozhodně nikdy nedohnala.

DOTAZNÍK:
Věk: 14 let
Povolání: Studentka kvarty gymnázia v
Horních Počernicích
Váha, výška: Váhu bych vynechala, výška

173 cm
Dosažené úspěchy:
Studijní: Dostala jsem se na gymnázium
a zatím se držím
Sportovní: Vítězství v sedmiboji a překáž-
kách (viz přehled zde pod foto)
Osobni: Mám ty nejlepší kámošky
na světě!
Životní sny, plány, cíle:

udijní: Studovat Fakultu tělesné výchovy
a sportu - asi trénování
Sportovní: Chci se dostat na olympiádu!
Osobní: Po těch všech trápeních chci jedi-
né - zdraví. Celá ta sada medailí totiž přišla
po roce bez plného tréninku. Nesměla jsem
kvůli kyčlím nic dělat na plno - běh,
odraz, ... Až na samotných závodech jsem
se do toho mohla „opřít"!
Priority:
Škola - nutnost
Sport - koníček, cíl, zábava
Trápení - co Vás štve?
Zdravotní problémy, nemůžu trénovat stále
tak intenzivně, jak bych chtěla, letos jsem
ještě nepřekonala svůj „osobák" ve skoku
dalekém.
Radosti - co Vás těší?
Zase jiný výkony - třeba dvoustovka překá-
žek a skok vysoký, to mě baví víc.
Jak se vyrovnáváte s úspěchem a neúspě-
chem?
S obojím celkem snadno. Ani jedno nijak
zvlášť neprožívám. Mám i „atletickou"
kamarádku, stále se dotahujeme, takže
když nevyhraji já, vyhraje většinou ona a ra-
duji se s ní. Úspěch je samozřejmě prima.
Sháníte sponzory či oni vyhledávají Vás?
To tedy ne. Nikoho nesháním a mě taky
nikdo.
Co zahraniční zkušenosti - výměny kon-
takty, granty, ... Pídíte se?
To až na té olympiádě! (smích)
Každoročně se koná tzv. trojutkání
Čechy - Morava - Slovensko.
Takže takový malý zahraniční styk.
Ale jediný!
A v rámci republiky?
Díky letošním výsledkům jsem se dostala
do Centra talentované mládeže (CTM)
a podzimní prázdniny jsem už strávila zdar-
ma na soustředění v Krkonoších. Zlepšila
se mi fyzička, je to poznat. Ročně dostávám
3.000,- Kč na sportovní výbavu.
Kromě výhod to představuje jistě i povin-
nosti, je to zavazující!
Z toho si nic nedělám. Prostě závodím, jak
nejlépe můžu. Tréninky komplikuje skuteč-
nost, že hala ve Stromovce je vyplavená, ta
nafukovací na Strahově ulítla, Kladno, za
které závodím, je z Klánovic poněkud
z ruky, takže nejvíc trénuji v našem lese,
který nás obklopuje...

Přímo v místě bydliště. Úžasná adresa,
něco jako "Kmotra liška od křivého dubu",
že Eliško?! Máte dva sourozence - Vaše
maminka Helena je rovněž ze tří dětí, obě
její sestry jsou taky velmi ambiciózní
a úspěšné, shodou okolností je znám
všechny od dětství, Helena, nejstarší
z nich, vždy ve formě, běhala jak gazela

a k tomu byla vždy nádherně opálená, na
maloměstském koupališti udávala každé
léto (barevný) tón a oslňovala. Vlastně
úspěšně sbírala bronz stejně jako Vy! Dnes
je z ni starostlivá maminka hrdá na své
potomky. A též Vaše trénerka.
Vy se svojí sestrou Lenkou (také student-
kou hornopočernického gymnázia) držíte
sportovně laťku velmi vysoko a už dva roky
též putovní pohár z výškarské soutěže Vaší
školy „Mikulášská laťka"!

SETKÁNÍ DRUHÉ:
PRVOTŘÍDNÍ KVALITA

MGR. OLDŘICH OTAVA

Absolvent FTVS. obor tělocvik a sport (tre-
nérskv a pedagogicky směr)
Středoškolský profesor - tělocvikář na SOU
obchodu a služeb, Za Černým Mostem 3
Trenér Martina Konečného, stávajícího
mistra ČR ve sportovní gymnastice - ve
víceboii (už podruhé v mužích", i když
věkem junior), mistra Evropy na hrazdě,
držitele stříbrné medaile v přeskoku. 8. na
bradlech a v gymnastickém šestiboii šesté-
ho v Evropě.
Z videozáznamu závodu. Wobenzvm
GRAND PRIX se dozvídám, že pan Otava
trénuje našeho mistra od šesti let a jeho
špičková sestava na světové úrovni získala
za celkové pojetí a provedení 9,4 bodů a z
řad rozhodčí se nesl jeden hlas, že náš
junior v této disciplíně dosahuje světové
úrovně seniorů!

Důkaz, že sport nemusí být otrava.
Nejenže tento sportovec tělem i duchem
a celým svým životem dovedl svého svě-
řence Martina Konečného letos na jaře

pokr. str. 15
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pokr. str. 14
v řeckém Patrasu k titulu mistra
Evropy na hrazdě a právě se s ním
chystá do Maďarska „na svěť (MS
v gymnastice v jednotlivém nářadí),
ale do sportu zapojil celou svoji
věčně pohodovou a usměvavou
rodinu čítající tři dcery (stupňovité-
ho vzrůstu) a vzácně tolerantní, vel-
korysou a neuvěřitelně šikovnou
manželku! Bývalá mistrová v OP
Prostějov dnes po mateřské
a desetiletí kojení se opět ke své
profesi vrátila - je vedoucí ve studiu
JKT.

Už od dob společného pobytu na
sídlištním pískovišti obdivuji její
oděvní kreace, dívenky Iveta, Moni-
ka a Zuzana byly vždy hezky a ele-
gantně oblečeny, přitom vše navrhovala a
šila jejich zručná mamka (absolventka tex-
tilní průmyslovky) za pár „kaček"
či „babek".

Co babičky, pomáhají? Přiznám se. že
převážně vidím v poklusu pouze
Vás, rodiče. Asi to mají trochu z ^
ruky, viďte?

To máte pravdu. V podstatě
jsme na všechno sami.

Vím, že jste typický dobrosrdeč-
ný Moravák! Dáváte si po ránu
místo rozcvičky na zahřátí slivo-
vičku?

Ne, nejraději bych si každé ráno
dával víno, hroznové, tak jak jsem
to dělával doma na Moravě.
- To je fakt, víno má nejraději hroz-
nové, dodává manželka Iva.

Máte doma na nástěnce rozvrh,
rozpis služeb, mladí staří, každý
na svá místa, zařadit se, kmitat?

Vše tu funguje na bázi domluvy.
Maminka řekne - a pak si to raději udělá
bez odmlouvání sama.

Zkoušel jste někdy výkonnostní soutěže
typu železný muž, triatlon atd. ?

Ne. Ale hodně jsem dokázal na horském
kole. Ve dvaačtyřiceti jsem byl na úrovni
výkonnostních cyklistů horských kol.
- Dodejme, že to bylo před osmi lety. Man-
žel totiž zrovna nedávno oslavil padesátku!
(dodává láskyplně škodolibě Iva).

Jak byste ohodnotil svoji „kondičku" - kdy
byla - či bude - nejlepší?

Absolutně nejlepší výkonnost jsem měl
v těch dvaačtyřiceti. (- Co se týče výkon-
nostních sportů, dodává významně Iva).
Snad to ještě přijde. S klukama ve škole -
myslím se svými po sportovní stránce nej-
lepšími studenty - mám stále fyzičku srov-
natelnou. Ještě je dokážu třeba při florballe
pěkně uhonit.

Dosažené úspěchy
Sportovní:
Letošní umístění mého svěřence Martina

- doufám, že to není naše společná „koneč-
ná", ale i kdyby - i tak je to kolosální úspěch,
předtím u nás 25 let nebyly takové výsledky!

Osobní:
Životní výhra je moje manželka Iva.

Je lepší než já!
Životni sny, plány, cíle:
Sportovní

Až vychovám olympijského vítěze, budu
se věnovat jen a jen rodině!

Osobní
viz předchozí odpověď, to nejde oddělit,

jedno podmiňuje druhé.
V jakém znamení zverokruhu jste se

narodil?

Ve Váhách.
Váháte?
Jak kdy. Jednou nahoře, jednou dole,

v tom vidím ty váhy. Snažím se být vyvážený.
Je rovnováha v gymnastice nejdůležitější?
Vše musí být v rovnováze! Koordinace,

síla, ohebnost a psychika. Jinak z vás nikdy

dobrý gymnasta nebude...
Ze mě tedy rozhodně ne...

Následuje selekce fotografií. Vše
probíhá nádherně společně srdeč-
ně uvolněně. Na stole excelentní
bábovka (recept čtenářkám nesdě-
líme, neboť je to prý ve stylu co
dům či byt dal), na vlastnoručně
položené plovoucí podlaze všechny
tři dcerky v náročných gymnastic-
kých pozicích či „posedech".
Zachytávám komentáře nad foto:

„No, to jsme vzali kladinu a vyra-
zili tady do póla. V tom pólu jsme je
převlékali do dresů, kterých jsme
táhli plnou tašku."

A které samozřejmě šila
manželka ...

„Mami, víš, kterou fotku ještě hle-
dám?" - Vím, tak si ji najdi!

„Tadytu tam dej, Ivo, jak jsme spolu!"
(na kole, na lyžích, na bruslích - doplňte
sami, milí chápaví čtenáři!)...
- Ne, tady máš hrozný tričko!

Když se blíží zrozeni nového roku, co
takhle foto z porodnice?

"~"\ Manžel byl u dvou porodů ze
třech a do porodnice pokaždé spě-
chal někde ze závodů. Všechny tři
holky už z porodnice odcházely
s „palmičkami", tolik měly vlasů!

Jak jste se vlastně seznámili?
V plavkách u nás na přehradě.

Takže jsme si neměli později už co
skrývat, až na detaily...

Manželka Iva se chopí iniciativy:
Hned jsem věděla, že si ho

vezmu. Ačkoli jsme pracovali ve
stejném závodě, každý z Prostějo-
va tam prostě pracoval, seznámila
nás až Oldřichova sestra zrovna na
té přehradě. Splnil se mi tak nád-

herný sen - vždy jsem milovala
sport a nakonec si vzala vrcholového spor-
tovce! Když mi poprvé zavolal do práce a
představil se jako Mjr. Otava z Federálního
ministerstva vnitra (působil jako voják -
sportovec ve Středisku vrcholového sportu
MV Rudá hvězda), kolegyně zírala! Já pak
zírala, když jsem se díky Oldovi mohla
osobně setkat třeba

s gymnastickou legendou Jiřím Tabákem,
se svým idolem z dětství, (3. na olympiádě
v Moskvě v roce 1980, mistr Evropy!) a mít
takového svatebního hosta!
Manžel Oldřich přitaká:
„Já to taky věděl hned, že Iva bude moje
vyvolená. Ale odjel jsem někam k řece do
Polska, ještě v klidu s rodinou - tedy
s mámou a sourozenci na dovolenou -jako
teď jezdíme my stále spolu - ale v hlavě už
mi to vrtalo. Do roka jsem se vzali a žijeme
pořád jako rodina.

To mohu potvrdit. Všechny dcery úspěš-
ně v gymnastice závodí, Ivetka má již celou
škálu medailí, rodiče ochotně asistují,
všichni žijí soudržně a tak jsem je už v ten
nedělní podvečer nechtěla více rušit.

„Rodina ti nahradí celý svět, ale celý
svět ti nenahradí rodinu."
Nenahraditelné moudro, co říkáte?

RadSad



CYKLISTICKÝ ZÁVOD „DUŠIČKOVÁ 3CT

MEMORIÁL JOSEFA MÁLKA

Již po čtrnácté se konal Hornopočernický
cyklistický závod. 2. listopad 2002 přilákal
na start 78 borců, které neodradilo ani
pravé dušičkové počasí. Bohužel, toto
počasí způsobilo na pátém kilometru
v Běchovicích kolizi tří jezdců. Škoda, že
postihla i hornopočernického favorita Petra

Moudrého. Jinak to dopadlo celkem dobře,
neboť i odřený p. Lampír se vyjádřil: „Asfalt
byl měkký" a rány léčil při večerní veselici
pohybem.

Přes nepřízeň počasí závod probíhal ve

svižném tempu a do cíle jako první, v čase
1.05 hod, dorazil Tomáš Vitáček s velkým
náskokem před dalšími.

Všichni cyklisté zaslouží uznání, že zdo-
lali 42 km v dešti. Odměnou jim byl večírek
a raut ve Chvalské tvrzi.

Na závěr děkujeme sponzorům
Dušičkové „30".

i díky nim se tento závod mohl uskutečnit.

PEMA PETR MÁLEK,
PIVNICE NA KOPEČKU
V. TOMI, M. TURNA -
PŘÍPRAVA STAVEB
A STAVEBNÍ IZOLACE,
ELEKTROMOTORY JAN
LAMPÍR, AUTOSERVIS
M. NĚMEC, JIŘÍ CHVALNÍK,
KAMENICTVÍ OBELISK,
VODOMONT ŠAŠEK &
PROCHÁZKA, ŘEZNICTVÍ
NA KOPEČKU -
M. VEJSADA, LADISLAV
RUBEŠ, IGOR LESKA,
ZEMNI PRÁCE ATLAS
DAVID KOUDELA,
„VELOSERVIS MAT"
PAVEL MAJER, ÚMČ
HORNÍ POČER-NICE,
RESTAURACE „U LÍPY",
RADEK OSTRÝT, SPORT

BAZAR COINCO, MILAN PERNÍK, AUTOSERVIS
V. SURA, ANTONÍN LAMPÍR DŮCHODCE, JIŘÍ
ŠTOREK, CYKLOSCHEIN, VIGOMAT
JAROSLAV VÍZNER, ÚČETNÍ FIRMA RAK J.
JÍCHA, ANTONÍN TURNA, ELEKTRONIK M&M,
ASISTENČNÍ SLUŽBY M. NOVÁK&A. LESKA,

STAVEBNÍ FIRMA NOVENTA -
O. FUČÍK, SPORTOVNÍ HOSPODA
KOČICA&SURA, CYKLO POČERNICE PETR
MOUDRÝ, PEKAŘSTVÍ MORAVEC,
AUTODOPRAVA JAROSLAV HOTĚK, TRAFIKA
MÁLKOVÁ&HOROVÁ, KUŘECÍ RÁJ „U ČÁRŮ",
JIŘÍ KŘIVÁNEK, STARÁ GARDA SC. XAVEROV,
JOSEF CHVALNÍK,
POŘADATELÉ: MILOŠ TURNA, PETR MÁLEK,
TOMÁŠ KEIL

OBLASTNÍ ZÁVOD PLNÝ GYMNAST

SOBOTA 16. LISTOPADU
VÝKONOSTNÍ TŘÍDA 1.
Startovalo 41 závodnic.
Umístění našich gymnastek:
13. Eliška Martínková
22. Šárka Machová
31. Marta Křepelová

ZÁKLADNÍ STUPEŇ
Startovalo 22 závodnic.
Umístění našich gymnastek:
4. Jana Ešnerová

7. Martina Sedláková
9. Aneta Ladnarová
11. Monika Otavová
15. Krystýna Davidová
17. Alžběta Minaříková .

Š P L H nar. 1996-97
Startovalo 30 závodnic.
Naše šikulky skončily:
3. Eva Kopecká
22. Zdeňka Kopecká
23. Petra Čuřínová
30. Veronika Stránská

DVOJBOJ
KLADINA +
PROSTNÁ
nar. 1996-97
Startovalo 50 závodnic.
Děvčata se umístila:
12. Kopecká Eva
34. Petra Čuřínová
39. Zdeňka Kopecká
43. Barbora Nováková
46. Veronika Stránská

SKOK DO DÁLKY nar. 1996-97
Startovalo 50 závodnic
Nejlepší z našich byla:
3. Eva Kopecká
32. Zdeňka Kopecká,
36. Barbora Nováková
46. Veronika Stránská
50. Čuřínová Petra

Ředitelka závodu Věra Rosendorfová
Hlavní rozhodčí Ing. Lenka Šotolová.



BASKETBALISTÉ SOKOLA VSTOUPILI DO NOVÉ SEZÓNY.
Družstvo mužů Horních Počernic si udrželo neporazitelnost ve 3. lize mužů i přes to, že všechna dosavadní utkání hrálo na

horké půdě soupeřů. Tažení zahájilo v České Lípě vítězstvím 72:60, pokračovalo s přehledem ve Varnsdorfu 85:61, v drama-
tické koncovce v Jičíně zvítězilo o jediný bod 81:80 a konečně výborným druhým poločasem si hladce poradilo s favoritem
soutěže ve Dvoře Králové 82:71. V tabulce je na 3. místě za rovněž neporazenými Pardubicemi a Mladou Boleslavi.

Družstvo žen v 1. třídě pražského přeboru se čtyřmi vítězstvími a dvěma porážkami drží 5. příčku tabulky, družstvu mužů
B se zatím moc nedaří vyrovnat kvalitním soupeřům v 1. třídě a je s jednou výhrou na 10. místě. Mladší dorostenci se
v pražském přeboru zařadili mezi tradiční pražské basketbalové bašty na 4. místo.
Pozvánka do sportovní haly ve Chvalkovické ulici na basketbal v prosinci:

muži A - GA Nymburk B,
muži A - Tesla Pardubice,
ženy Basket Slovanka - Sparta Praha,
st. žáci - Sokol Kbely
ženy - Medicína
muži B - Meteor B
ženy Basket Slovanka - ČZ Strakonice,
ženy - Stavební fakulta
muži B - BK Pirelli
ženy Basket Slovanka - USK Praha,

Internetové stránky basketbalového oddílu Sokola Horní Počernice jsou www.volny.cz/sohopo, ostatní informace z
ketbalového světa na www.pbasket.cz a www.cbf.cz

Ing. Jindřich Jukl

SVÁTEČNÍ KŘÍŽOVKA

Vodorovně
A: část budovy, obchodní dům s kutilským zbožím,

japonská lovkyně ústřic, Jednotné zemědělské
družstvo, indiánská trofej

B: vojenský útvar, boty, hrob, citoslovce klapání,
jinam (nářečně)

C: oslovení muže, stavební podnik, ohrazení
D: afroasiat, domácky "Leona", řeka ve Španělsku,

čistící prostředek, plavidla
E: modla, 1. část tajenky, kontrabas
F: islámský bůh, sídlo v Egyptě, přezůvky
G: část molekuly, umělý jazyk, bicykl
H: 2. část tajenky
I: spojka
J: nebo (básnicky)
K: symetrála
L: potomek
M: angl. "konec"
N: záhadná linie spojující místa
O: ten i onen
P: mamutí zub
Q: spojka
R: primát
S: hulákati

Svisle:
1: SPZ Třebíče
2: surovina k výrobě nafty
3: značka počítačů
4: severoamerický stát
5: ukazovací zájmeno, epidemie
6: ambaláž, nadávat
7: bývalý ministr spravedlnosti, lov,
8: římská čtyřka, knižní nakladatelství, SPZ Mostu,
9: papoušek, cestovní doklad, jméno zpěváka Mládka, lichokopytník

africký kopytník
10:knižní nakladatelství, dělitelný dvěma, bory, obloha, slovensky "nic"
11 :klekání, řadová číslovka, vrch nad Třebechovicemi, jihoamerické

pohoří, ženské jméno (15. 1.)

12: iniciály zpěváka Koma, sídlo v Německu, knokaut,
13: polské platidlo, boční strana,
14: jméno herečky Medřické, žal
15: státní podnik (zkr.), podnos
16: veliká díla
17: kladná elektroda
18: lišty
19: SPZ Plzeň-město

Pomůcka: Pas, ley, Tann,
Autor: Libor Čermák

BASKETBAL 3. LIGA MUŽŮ



ČTENÁŘI NÁM PÍŠÍ

ÚDIV? ZKLAMÁNÍ?
PŘEKVAPENÍ?

To byly mé pocity, když jsem si přečetl
reakci pana starosty na článek Zuzky
Kocourkové v říjnovém čísle Hornopočer-
nického zpravodaje, ve kterém pouze
vyjádřila politování nad postojem některých
počernických kolegů. Nic víc, nic míň. A tak
se ptám PROČ?!

Proč člověk, proti kterému jsem nikdy
neřekl křivé slovo a kterého jsem vždy volil,
mě veřejně napadl způsobem, troufám si
říct, až žalovatelným. Proč zneužil článku
mé dcery Zuzky k nepochopitelným výpa-
dům proti mé osobě?

Proč klame čtenáře výrokem, že musí
opět reagovat na nepravdy a dokonce útoky
ze strany představitelů Divadla Bez dozoru,
když na nic takového doposud reagovat ani
nemohl, protože nikdy k takovému jednání
ze strany divadla nedošlo?

Proč naprosto bezdůvodně tvrdí, že
musel čelit výpadům a neomalenostem ze

strany mé osoby, když jsme se od požáru
neviděli?

Proč vyslovuje takovou nehoráznost, že
„jsem se drze a neoprávněně obhajoval"
veřejně před naší premiérou na divadelním
festivalu, když jsem na představení nebyl
a své informace si zřejmě nepokládal za
nutné ověřit?
Tedy pro upřesnění:
1)Před nikým a ničím jsem se neobhajoval

- nemám důvod
2) Jako režisér představení mám právo,

nebo spíše povinnost vysvětlit divákům
situaci, ve které jsme se ocitli a díky
které se mohly v nastudování hry vyskyt-
nout některé nedostatky. Ani zde jsem
však nezaútočil na starostu, zastupitel-
stvo ani úřad městské části.

Proč mi klade za vinu, že díky mé svědec-
ké výpovědi musel odpovídat na nepříjem-
né dotazy vyšetřovatelů Policie ČR? Vždyť
i já jsem musel čelit nepříjemným dotazům
vyšetřovatelů na základě jiných svědectví.

HORNÍ POČERNICE ZE ŽURNÁLŮ

LN 8. listopadu 2002 Sport
Nestárnoucí běžkyně končit nehodlá, ale
už myslí na zadní kolečka
Helena Fuchsová*/, běžkyně na osm set
metrů, jako by se vzpírala přírodě.
Chystá se na svou další halovou sezónu,

už ani neví kolikátou, trénuje. A to jí
v červnu příštího roku bude osmatřicet.

ŠTRBSKÉ PLESO/PRAHA - Nikoli ve zná-
mém hotelu FIS, odkud se před několika
dny vrátila většina atletických reprezentan-

tů, ale v nedaleké malé podnikové chatě
nyní přebývá sběratelka čtvrtkařských
a poté půlkařských medailí. Na trénink po
zasněžených cestách vyráží z mnohem
skromnějších podmínek než dříve.
'/osobnost z Horních Počernic i HPZ

DUM DĚTÍ A MLÁDEŽE AKTUÁLNĚ

BLIZI SE VÁNOCE
Není to tak dávno, když jsme slavnostně
otevírali náš „staronový" Dům dětí a mláde-
že. A přeci, pomalu a jistě se blíží čas
vánoční a my budeme mít za sebou více
než úspěšné první pololetí a před sebou
opět velké plány.

Dětí se do kroužků přihlásilo hodně, však
také bylo z čeho vybírat. Velikou radost
máme i z toho, že k nám jezdí děti z Čer-
ného Mostu, Dolních Počernic a dalších při-
lehlých lokalit.

Skvěle pracuje kroužek taneční, mažo-
retky, veliký zájem je o netradiční řemesla,
výtvarný kroužek, dívčí klub a keramiku.
Rovněž plně jsou obsazeny kroužky spor-
tovní, šachy, tradičně rybáři. Mimořádný
zájem je samozřejmě o výpočetní techniku.
Ve švech praská i kytarový kroužek. Do
tělocvičny v Chodovické chodíme v úterý
od 18.30 cvičit Tchan-ťi a připravujeme
ještě i čínské relaxační a rehabilitační
masáže - je to paráda.

Od listopadu jsme otevřeli nový kroužek
pro menší děti. Zde se může ještě pár
mrňousků přihlásit. A o co vlastně jde? Hra-
jeme na flétničky a na akustické nástroje,
učíme se říkánky, lidové tanečky, prostě
pokusíme se vytvořit takový základ pro
vznik folklorního souboru. Tak nám držte

palce a klidně přiveďte své malé děti ve
středu od 15.00 hodin do Domu dětí.

Na další zájemce ještě čeká kroužek
zálesáka a „volný klub" - ten je samozřejmě
pro všechny. Zde jsou sportovní automaty,
na nichž si děti mohou za pouhou „pětiko-
runu" zahrát různé hry.
Znovu připomínáme, že máme také kuleč-
ník, tak neváhejte a přijďte si zahrát.
Počasí venku k tomu přímo láká.
A co připravujeme ???????
Paličkování, smaltování, rozšíření keramiky
- máme totiž novou a vlastní pec, h u r á ! ! ,
textilní techniky jako např. malba na hedvá-
bí, tkaní a další úžasný věci. A to je mimo-

řádná příležitost pro to, aby mezi nás také
přišla starší mládež a rodiče. Rádi bychom
právě pro vás otevřeli tyto zajímavé kurzy
a myslíme si, že nebudete litovat.

Informací máte hodně a tak tedy ještě
něco vánočního. Než vám doma zavoní
purpura a cukroví, než se vašim dětem roz-
září oči nad dárky u stromečku, přijďte na

„malé vánoce"
k nám do DDM. S dětmi ze všech kroužků
si zazpíváme koledy, budeme péci a zdobit
perníčky, prostě si uděláme takovou malou
generálku na ty Vánoce skutečné. Termín
vám samozřejmě sdělíme včas. A ještě
jedno vánoční zastavení, ve dnech 14.
a 15.12. se sejdeme na vánočním jarmarku
na Chvalské tvrzi.

Závěrem mi dovolte popřát všem krásné
a radostné Vánoce, hodně zdraví a spoko-
jenosti.

V roce 2003 se na setkání s vámi všemi
těší Mgr. Kateřina Francová

a kolektiv zaměstnanců DDM

DDM zahajuje od 8. ledna 2003
tříměsíční kurz paličkování
pro začátečníky - dospělé,

a sice každou středu
od 18.30 do 20.00 hod v DDM.
Bližší informace v DDM nebo

na telefonu: 281925364

Oni jsou tu přeci od toho, aby kladli nepří-
jemné dotazy a je dobře, že je kladou všem.
Je také zbytečné Zuzku napomínat, že by
neměla útočit na Vladimíra Stoklasu, ale
vážit si ho. Přečtěte si, pane starosto, ten
článek pozorně a zjistíte, že na nikoho neú-
točí, dokonce že si pana Stoklasy váží, jak
ostatně uvádí v rozhovoru pro Hornopočer-
nický zpravodaj v jednom z minulých čísel.
Zjistíte, že ji o to víc mrzí, že tento člověk
nepřišel a neřekl třeba: „Zuzko vydrž". Mys-
lím, že na vyjádření svého pocitu má právo.
Skutečně nechápu, proč přišla tato neade-
kvátní reakce - útok na moji osobu. A to zcela
pomíjím fakt, že mou dceru veřejně nabádá-
te, aby nešla ve šlépějích svého otce.

Na závěr bych rád parafrázoval Váš
výrok: Skloňte hlavu, pane starosto a važte
slova, než je pustíte do éteru. Vždyť nepři-
měřená vztahovačnost, arogance a lživé
názory nejsou dobrými vlastnostmi politika,
byť na komunální úrovni.

Milan Kocourek



KNIHY OPRÁŠENÉ A DOPORUČENÉ

Milí čtenáři Hornopočernického zpravodaje a milí čtenáři knih!

Tak máme zase prosinec.

„Mikuláš už čeká dole za vraty,
za ním poskakuje čertík chlupatý.
Rozcuchaní vrabci hledí do oken,
než se nadějeme bude Štědrý den."

Martin nám přijel na bílém koni, mrazy už
zazvonily začátkem listopadu. Obchodní
centra se nám snaží už koncem října vnutit
myšlenku, že myslet na Vánoce včera už
bylo pozdě. Sociologové a psychologové
brojí proti konzumnímu pojetí Vánoc, ale
obchodníci dělají jenom svoji práci. Každý
z nás si přece může říct - Vánoce v říjnu,
v listopadu - to neřeším. A když ano, nemo-
hou za to hypermarkety, ale já. Ať si každý
vybere podle svého. Kdo chce nakupovat
a má z toho radost, ať nakupuje, kdo chce
péci s dětmi vizovické pečivo a má z toho
radost, ať peče. Ale vězte, že děti si vždyc-
ky budou pamatovat více vizovické pečivo
než dunící nákupní centrum. Mí, dnes už
dospělí synové, si nepamatují, co dostali na
Vánoce v roce 1976. Ale pamatují si, že

v tomto roce se vypravili s tátou autem do
jednoho lesa, který dnes už neexistuje, na
suché trnkové větvičky. Chtěli jsme si je
ozdobit barevnými odstřižky a udělat si
doma krásno. Auto uvázlo v bahně příkopu,
hledali pomoc, vytáhli z hospody traktoristu
od piva, ten vytáhl traktor a traktor vytáhl
naše auto. Jak všichni, včetně auta vypa-
dali, netřeba líčit. Tak tohle si děti pamatují
- nezapomeňte na to.

My jsme pro Vás v knihovně připravili
bohaté Vánoce. Téměř dvě stovky nových
knih. Nebudu jmenovat - dejme tomu, že
jsou to dárky a měly by být překvapením.
Ale jednu přece jenom otevřu. Napsala ji
Valburga Vavřincova a jmenuje se „Malá
encyklopedie Vánoc." Je tam o Vánocích
úplně všechno. Dokonce i kapitola
o vánočních věštbách. Můžete zkusit.
„Věštba lásky" - Dozvědět se o Vánocích
za pomoci bílé magie jméno a povolání
budoucího partnera není složité. Stačí si
ráno na Hod Boží přivstat a stoupnout si
v noční košili či pyžamu před dům, ve kte-

rém bydlíte. Potom musíte počkat, až kolem
projde první osoba opačného pohlaví
a zeptat se jí na křestní jméno a povolání.
Když odpoví, dovíte se jméno i povolání
svého nastávajícího či nastávající, projde-li
kolem mlčky, musíte si na sňatek ještě chví-
li počkat. Pokud se do hodiny neobjeví
vhodný kandidát, zůstanete na ocet. Proto
malá rada - bydlíte- li na samotě, raději to
nezkoušejte.

Můžete ale zkusit
„Kouzelného slanečka". V okolí Loun
snědlo děvče na vdávání o štědrovečerní
večeři celého slanečka. Jakmile ho dojedlo,
nesmělo již promluvit, nic jiného pozřít ani
pít. Ve snu pak bylo odměněno. Sklenku
vody jí podal budoucí manžel.

Aještě se mně moc líbila kapitola o jmelí.

Je to o rituálech, které se nám z života
vytratily. Jejich neměnnost a pravidelnost
byla pro naše předky pevným bodem ve
zmatcích života.
„Jmelí - stále zelená rostlina, parazitující
na stromech, byla odedávna předmětem
pohanských obřadů. Tehdy lidé věřili, že
jmelí ztělesňuje živoucího ducha. Bylo sym-
bolem života a ochranným talismanem.
Dnes je jmelí snad nejznámější vánoční
rostlinou, která svou zranitelnou krásou pro-
světluje štědrovečerní klid a pohodu. Snad
ve všech evropských státech lidé věří, že
když hlava rodiny zavěsí zelené, postříbře-
né nebo pozlacené ratolesti „posla nebes"
za prvního ranního kuropění 24. prosince
nad štědrovečerní tabulí, přinese jmelí do
domu štěstí a požehnání. Traduje se, že
jmelí splní každému stolovníkovi jedno
přání, pokud ho zašeptá do plamínku první
zapálené svíčky na stromečku. V Anglii se
od této svíčky potom zapaluje loňské jmelí,
aby se uzavřel magický kruh starého štěstí
a novou snítkou vstoupilo do života štěstí
nové.

Podle křesťanské legendy kdysi jmelí
rostlo jako mohutný strom. Z jeho větví prý
Josef vyřezal o Vánocích kolíbku pro Ježíš-
ka. O třicet tři let později strom porazili
Římané, z kmene vyrobili kříž a Ježíše na
něm ukřižovali. Jmelí proto bylo Bohem
nadáno stejnou měrou dobra i zla. Strom
jmelí si vybral cestu dobra a jeho potomci
se tak styděli za kříž na Golgotě, že hanbou
seschli do velikosti keříků. Stejně, jako jsou
věřící živi z Kristova těla, tak i jmelí žije z těl
jiných stromů. Snad právě pro tuto možnost
volby mezi dobrým a zlým je jmelí blízké lid-
ským srdcím, která si také musí zvolit cestu,
po které půjdou"

Přeji Vám klidné a láskyplné Vánoce.
Barbora Šrámková, knihovnice

PROSINEC NA GYMNÁZIU
V HORNÍCH POČERNICÍCH.
V prosinci začíná gymnázium dýchat

vánoční atmosférou, ale než všichni zased-
neme ke štědrovečernímu stolu, čeká nás
spousta práce.

Vánoční koncerty zahájí pěvecký soubor
gymnázia vystoupením 30. listopadu
v Bratislavě, 6. prosince zazpívají studenti
již tradičně v Brně a 10. prosince od
16.00 hod si s nimi můžete zanotovat na
Staroměstském náměstí.

Děti v hornopočernických mateřských
školách se už určitě těší na Mikulášskou
nadílku, kterou jim jako každý rok společ-
ně s vánočním programem přinesou

5. prosince studenti gymnázia.
A pro ty, kteří mají zájem o studium na

gymnáziu, pořádáme

16.12. 2002 a 7.1. 2003
od 14.00 do 17.00

DNY OTEVŘENÝCH D VERÍ
Co jsme pro vás připravili?

- tým vyučujících, kteří vám podají
odpovědi na každou otázku

- tým studentů, kteří vás provedou
školou a rádi vám sdělí své zkušenosti
se studiem

- video projekci aktivit gymnázia
v minulém školním roce

Přijďte se informovat, přijďte se s námi
seznámit!!!

V průběhu prosince proběhnou školní kola
olympiád z dějepisu a českého jazyka
všech ročníků gymnázia. Ti, kteří budou
úspěšní, budou v roce 2003 reprezentovat
školu v obvodních kolech.

Poslední den před vánočními prázdninami
si všichni zazpíváme u vánočního stromku,
vyměníme si recepty na báječné cukroví,
popřejeme si a rozejdeme se ke svým nedo-
baleným (nebo nenakoupeným ?) dárkům.

I vám, vážení přátelé, přejeme krásné
pohodové Vánoce a v roce 2003 hodně
zdraví a spokojenosti.

Gymnázium Horní Počernice

GYMNÁZIUM AKTUÁLNĚ A ZAJÍMAVĚ



KC Domeček, Votuzská 322, Praha 20 - Horní Počernice, tel.: 28192 0339

PROSINEC 2002
DOPOLEDNI PŘEDSTAVENI PRO ŠKOLY A SKOLKY

Pátek 6.12. JEDNOU V ROCE NA VÁNOCE (DIVADLO POETIK)
Vesele i vážně o vzniku a významu vánočních svátků. Zadáno pro ZŠ, začátky v 9.00 a 10.30

Čtvrtek 12.12. SLŮNĚ (PRAŽSKÁ LOUTKOHERECKÁ SPOLEČNOST)
Pohádka o tom, proč sloni nosí dlouhé nosy a k čemu je tajná řeč. Zadáno pro MŠ a ZŠ, začátky v 9.00 a 10.30

Případná volná místa si mohou maminky s dětmi rezervovat na tel. 281 920 339 přibližně týden před představením.
Čtvrtek 19.12. VÁNOČNÍ POHÁDKA (DIVADLO ÚSMĚV)

Loutková pohádka pro nejmenší diváky.
Na toto představení srdečně zveme od 9.00 hodin také všechny děti, které jsou s maminkami doma
a nechodí do školky. Vstupné 20.- Kč.
Představení od 10.30 je celé zadané pro MŠ.

PO VŠECHNY ADVENTNÍ NEDĚLE (A JEŠTĚ JEDNU NAVÍC) JE PRO VÁS LETOS PŘIPRAVEN PROGRAM.
SNAD SI Z NAŠf NABÍDKY KAŽDÝ VYBERETE „TO SVOJE" A ZPŘÍJEMNÍTE SI TAK KRÁSNÝ I NÁROČNÝ

ČAS PŘÍPRAV A OČEKÁVÁNÍ.
Věnujte, prosím, pozornost místu a hodině konání, protože se liší:

Neděle 1.12. DITA A DIANA HOŘÍNKOVY SPOLU S KAPELOU KONTRAST
(na repertoáru převážně etnická hudba) vystoupí v budově bývalého kina Oko od 20.00 hodin.
Vstupenky v ceně 70,- Kč je možné zakoupit v předprodeji v knihkupectví na Náchodské ulici nebo v KC Domeček.

Neděle 8.12. LAUDATE DOMINŮM

a pěvecký sbor ECM Plzeň - Lochotín pod vedením Ivany Procházkové.
Středisko křesťanské pomoci Horní Počernice vás srdečně zve na benefiční adventní koncert ve prospěch azylového
bydlení pro maminky s dětmi. Koncert bude doprovázen dobročinným vánočním trhem.
Začátek koncertu v 17.00 hodin v KC Domeček.

N e d ě l e 15.12. S T A R O Č E S K É V Á N O Č N Í HRY Rakovnická hra vánoční Valašská koledni obchůzka
úprava a režie: Eva Krčschlová
hudební spolupráce: Pavel Jurkovič
hrají: Josef Hervert, Aleš Balda, Radek Holub, Jan Dostál, Jan Beneš, Lukáš Jurek a Magda Borová.
Staročeské vánoční hry uvádí divadelní vinárna Viola již 22 let, premiéra nového nastudování byla v prosinci 1996.
V MF Dnes tehdy režisérka o představení řekla: „Diváky stále láká biblický příběh o narození Ježíška v lidovém
podání, i když doby, kdy se na tato představeni ve Viole stávaly dlouhé fronty, protože za totality nebyly nikde
k vidění, se už asi nevrátí. Všech dvanáct představení ve Viole ale bylo okamžitě vyprodáno, snad proto, že lidé i dnes
mají potřebu napít se doušku čisté vody". A my dodáváme, že toto představení v podání mladých profesionálních
herců určitě stojí za vidění a mile vás překvapí.
Začátek představení v 15.00 hodin v KC Domeček. Vstupenky v ceně 80,- Kč (školní děti a důchodci poloviční
vstupné) je možné zakoupit v předprodeji v knihkupectví na Náchodské ulici nebo v KC Domeček.

Neděle 22.12. ZPÍVÁNÍ POD VÁNOČNÍM STROMEM
V poslední adventní neděli se již tradičně, po čtrnácté, setkáme u vánočního stromu před SOKOLOVNOU
ve Chvalkovické ulici. Jako každý rok vás srdečně zveme a věříme, že si dopřejete to zastavení v předvánočním
shonu a společně se svými blízkými, přáteli a sousedy si užijete sváteční chvilku. Koledy si
spolu s vámi přijdou zazpívat i zpěvačky Dita a Diana Hořínkovy s vokální skupinou
Koledyum musicum. Zpívání začne v 17.00 hodin. Vstup volný.

L>
Neděle 29.12. KONCERT PRO DVĚ HARFY a nejen pro ně...

Krásná hudba, milá a přátelská atmosféra, sváteční chvíle, pohlazení na duši i pro uši,
skvělé interpretační umění - to všechno jsme už o koncertu pro dvě harfy a našich
účinkujících v minulých letech psali. Je opravdu moc těžké najít nová slova, protože
ve vánočním čase se v Domečku setkáváme už druhou desítku let. Umění, kterému
tleská doslova celý svět, si můžete přijít vychutnat i letos a to díky nesmírné ochotě
a vstřícnosti našich „domácích" umělců Jany Bouškové, Libuše Váchalové, Jiřího Bouška
a Jiřího Kubity. Děkujeme a těšíme se.
Začátek koncertu v 17.00 hodin, vstupenky v ceně 100,- Kč (školní děti a důchodci
poloviční vstupné) je možné zakoupit v předprodeji v knihkupectví na Náchodské ulici nebo
v KC Domeček.

Koncert pro dvě harfy je posledním pořadem letošního roku a tak nezbývá, než vám všem upřímně poděkovat za vaši
přízeň v právě uplynulém roce. Přejeme vám krásné a klidné vánoční svátky a hodně úspěchů,

štěstí a zdraví v roce 2003 a těšíme se na všechna naše setkání v roce nastávajícím. Hana Čížková a Eva Urbanová

DOMEČEK
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POVEDU JEDNODUCHÉ
i podvojné účetnictví, DPH, mzdy,

daň. přiznání, jednání na FU,
PSSZ a zdrav, pojišťovnách.

Možná i zpětná rekonstrukce.
Tel.: 603/393029, 28192 5953.

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ PEŘÍ
výroba a prodej péřových dek a polštářů

klasických rozměrů i na zakázku.
H.P., Běchorská 2391 - vedle pekárny.

Tel. zdarma: 800100488.

MZDY ŕ 180,-Kč ZA OSOBU
Povedeme pro vaši velkou organizaci

kompletní mzdovou agendu.
Tel.: 605/242828.

E-mail: info@danovakancelar.com

AUTOBAZAR MC AUTO - výkup,
prodej i na splátky již od 10%,

oceňování vozů, zpětný leasing,
slevy na všechny vozy

již od 3-20%!
Tel.: 28192 6463, 608/703210.
Praha 9 - H.P., Náchodská 488.

Ing. Jiří Kaba - soudní znalec,
ceny a odhady nemovitostí.

H.P., Třebešovská 39.
Tel.: 28192 4972, 603/331825.

ŠITÍ, OPRAVY, ÚPRAVA ODĚVŮ
Práci si přinesu a odnesu.

Lassigová.
Tel.: 28192 4393, 732/406865.

OTTO BUTORA - malířské práce
+ štuk. panelových bytů

Tel.: 28192 1864, mob.: 604/576151.

Stříhání a koupání psů všech
plemen denně - NON STOP - H.P.

Tel.: 28192 0351, 604/618540.

PSÍ SALON - ÚPRAVY PSŮ
školka - penzion pro psy. MHD I. 398 -

Nehvizdy, Tel.: 326994118.

KOSMETICKÉ SLUŽBY - čištění
pleti, úprava obočí, líčení, masáže,
depilace celého těla - i klínu (různé
motivy), permanentní makeup.
Objednávky na tel.: 603/898455.

KOSMETIKA - MODELÁŽ NEHTŮ
nově otevřená provozovna

ve Lhotské ul. 2072 (zdrav, středisko).
Zákl. ošetření všech typů pleti

od 270,-Kč, nové nehty od 300,-Kč.
Tel.: 281924836, 732/454579.

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt.
ve firmě. Tel.: 603/992678.

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt.
ve firmě. Tel.: 604/415654.

KOSMETIČKA - VIZÄŽISTKA
SOŇA VALOVÁ

Kompletní ošetření všechy typů pleti,
omlaz. kůry z mořských řas,

oční mikromasáž, barevná typologie,
denní a večerní líčení.

Otovická 2340/20.
Tel.: 28192 2553, 602/864 823.

PEDIKÚRA - služba k Vám do domu
Objednávky na tel.: 281920918,
607/788591. Ivana Markuziová.

MODELOVÁNÍ NEHTŮ V H.P.
Tel.: 281 92 03 51, 604/618 540.

KOSMETICKÉ STUDIO
kadeřnictví, kosmetika, modelace

nehtů a solárium (3,-Kč/min.).
Březecká 792 - Chvály.

Tel.: 28192 1356

KADEŘNICTVÍ, Křovinovo nám. 9
DÁMSKÉ, PÁNSKÉ, DĚTSKÉ

Tel.: 605/905 380.

AUTOŠKOLA TRIUMF
6.600,-Kč cena výcviku je včetně

zkoušek v H. Poč. Přijímáme i převody
žáků z jiných autoškol.

Tel.:281920134, 603/418333
E-mail:j. ludvik@netroute.cz
VAS RIDICAK - NAS CIL

AUTODÍLY IVANA VYTISKOVÁ
nabízí kompletní sortiment autodílů

pro osobní a užitkové vozy,
včetně výfuků s montáží zdarma.

NOVĚ: půjčovna autoboxů,
prodej střešních nosičů

Náchodská 766, H.P.
Tel.: 28192 6220, 602/162 004.

ZÁMEČNICTVÍ
nabízíme vám veškeré montáže

bezpečnostních zámků z tuzemska
i dovozu a montáž bezpečnostních

dveří (i atypických).
Tel.: 28192 4836, 602/944167.

TUZEKS nově otevřený obchod
s levným textilem.

Václavická 363/6 (poblíž MEINLA).
Tel.:603/435 592, 604/739 569.

Restaurace FONTÁNA - 1. patro
si dovoluje oznámit,

že od 6.10. 2002
budou opět probíhat

každou neděli od 17.00 hod.
NEDĚLNÍ ČAJE.

K tanci a poslechu hraje duo Bolero.
Vy dříve narození, přijďte si

poslechnout, zatančit a zavzpomínat.

TRÉNINKOVÉ HODINY TENISU
pro děti i dospělé

nabízí v nafukovací hale v areálu
SC XAVEROV Horní Počernice a.s.,

Božanovská 2098
juniorská mistryně ČR, nositelka
III. trénerske třídy Jana Lubasová.

Tel. spojení 603/554929.

MÓDE - RÓBE KOŽENÁ MÓDA
DÁMSKÁ , PÁNSKÁ - dovoz z NSR.
Náchodská 694/110 proti poště.
Otevřeno PO - PA od 9.00 -17.30 hod

SO od 9.00 -12.00 hod.

MASAZE AZ DO DOMU!
Rekondiční, sport., reflex, a bankové.

Tel.: 605/167 761.

Koupím byt 3+1 v H.P.
Tel.. 776/049746.

Koupím byt v Hor. Počernicích
nebo na Č. Mostě do 1,000.000 Kč.

Tel.: 603/543320.

Koupím jakýkoli byt v H.P. do OV.
Tel.: 777/940 021.

Koupím DR nebo OV 3+1 v H.P.
Tel.: 606/126 812

Koupím stavební pozemek nebo
starší RD v H.P. Tel.: 603/432 552.

HI. RD se zahradou - dám pěkný 4+1,
lodžie, Spořilov, OV cihla + dopl.
Tel.: 272763921.

Prodám 1/2 cihl. RD v H.P. , sam. byt
1. patro, sam. plyn, el., sam. vchod,
ústř. pl. top., nová el., po část. rekon-
strukci. Cena 2,500.000 Kč.
Tel.: 606/887 765.

Prodám RD v H.P.
Tel.: 608/174 255, 608/262 440.

Pronajmeme nebytové prostory
na Náchodské 801/15 vhodné pro

kancelář (2 místnosti + WC).
Tel.: 28192 1140.
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Přijmeme administr. prac.
pro podporu při prodeji zaříz.

na kontrolu materiálu.
Požadavky: SŠ, AJ znalosti PC, ŘP.
Nabídky jen písemně na adresu
:estima(a)testima.cz, nebo
Testima, spol. s r.o., Křovinovo nám. 8,
P-9 H. Počernice, 193 00

Přijmeme SPŠ, VŠ (strojní nebo
elektro) pro prodej a těch. podp. při

prodeji zařízení na kontrolu materiálu
Další požadavky: AJ nebo NJ,

znalosti PC, ŘP
Nabídky jen písemně na adr.

:stima(5)testima.cz, nebo
Testima, spol. s r.o.
Křovinovo nám. 8,
P-9 H. Počernice, 193 00

HI. starší paní nebo studentku
s klad. vztahem k dětem

na občas, hlídání a vyzvedávání dětí
ze školy a školky.

Odměna 2.500,-Kč/měs.
Tel.: 604/306 663.

CENÍK
INZERCE

VHPZ
NZERCE
ŘÁDKOVÁ:
ŘÁDEK +50KČ
É V Ý R A Z N Ě N '
ŘÁDEK +30KČ
Í V Ý R A Z N Ě N '
;ELÝ TEXT+20KČ

3L0ŠNÁ INZERCE
CELA STRÁNKA
8.000,-Kč
1/2 STRANY
4.000,-Kč
1/4 STRANY
2.000,-Kč
1/8 STRANY
VIZITKA)

1.000,-Kč
OPAKOVÁNÍ
NZERÁTU

2-4x
iLEVA 5%

9x
;VAIO%

;ELOROČNĚ
EVA 20%

Zveme Vás
do nově otevřeného salonu služeb

Horní Počernice, Náchodská 1866
Nabízíme Vám:

Nehtovou modeláž
Vertikální solárium

Masáže
Připravujeme:

Kadeřnictví
Pedikúru

Dále nabízíme:
Dárkové poukázky v hodnotě 300,- a 500,-Kč

Výrobky na rty značky Face

ZVEME VÁS NA SILVESTROVSKY VEČER
HOTEL CERTOUSY

pořádá dne 31.12, 2002 od 20,00 hod,

VELKOU SILVESTROVSKOU MÄBAVU
Informace na tel.: 28192 1690 nebo 605/245 546p. Keil
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S P O R T

LYŽE, SNOWBOARDY, VÁZÁNÍ,
HOLE, LYŽ. OBUV, BRÝLE atd.

BAZÉNY, CHEMIE a PŘÍSLUŠENSTVÍ
PRODEJ NA SPLÁTKY a KARTY „OK+Jfc..

SPORT - BAZAR
VÝKUP ZA HOTOVÉ,PROTIÚČET,KOMISE

OTOVICKÁ 408/60 ( u Mna ) tel : 281920858

KOMPLETNÍ SKI +CYKLOSERVIS
Montáže a seřízení vázání, broušení hran a skluznic

•pravý skluznic, parafin atd.
! přesné seřízení lyž. vázání s potvrzením !

fC0HPL£7SUPER NABÍDKA:

FREESTYLE PRKNO, BOTY + VÁZÁNÍ ( vše nové )

P0U2£

VYSOKÁ ÚROVEŇ ZA NÍZKOU CENU

si pro honosné, elegantní a oriqmoln
sh«os1i»ojc, které Vás v okolí proslaví

Oól« -> rak«ty, římské svíce,
katové pumy. dčiobuchy

Při predložení tohoto inzerátu:

•30% SLEVA
na veškeré zboží

J i ř í B r é d a
Vlčickó 127 (od 16 do 22 h)

P-9 - Dolní Počernice
tel: 281930535

fialy ...anéco navíc

FONTÁNA
vás zve

na skvělou

SILVESTROVSKOU
PARTY

od 20.00 hod.

vstupné 200,-Kč

- teplá i studená kuchyně
- videoprojekce
- hudba a tanec pro mladé i starší

BOHEMIA SEKT
na prípitek v ceně vstupenky

FONTÁNA
vás zve na

ŠTĚPÁNSKOU ZÁBAVU
26.12.2002
od 20.00 hod.

k tanci i poslechu hraje
DUO BOLERO

vstupné 50,-Kč.

ZAŠLEME VÁM KATALOG ZBOŽÍ 2DARMA

Běchorská 1124, Horní Počernice
Tel.: 776 208 281, 28192 1749

NOČNÍ PRÁDLO, ŽUPANY, LUXUS I KLASIKA

SPODNÍ PRÁDLO OD A DO G

PÁNSKÉ BOX&SLIPY

Otevřeno v prosinci PO - PÁ 10-12 14-18
Stříbrná a zlatá sobota a neděle 9-12 15-19
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Spol. S r.O. www.deltacz.cz

Náchodská 801/15
Praha 9 - Horní Počernice

tel.: 281 921 140, 42
fax: 281 921 113

Výpočetní technika
Celeron 1.7GHz Game

256MB DDR, MB SÍS645,
VGA 64MB GF4 MX440 TV out,

FDD, 40GB HDD 7200ot,
CD-RW 48/12/48, MidiTower,

repro, klávesnice, myš.

Monitory:
15" (1024x768) ... 3.158,-
17" (1280x1024) ... 3.990,-
19" (1920x1440) ... 8.417,-

SLbVA
S tímto inzerátem

sleva 5%
na monitory

a kniha z edice
„ Jak na počítač"

ZDARMA.

15.190,-KČ bez DPH

Služby pro Vás:
konfigurace na přání zákazní-
ka, servis, přestavby jaké-

koliv VT, prodej i na splátky
(CCB, ČS, Leasing ČS),

možná 0% akontace,
krátké dodací lhůty,
množstevní slevy,

prodej literatury
od Computer Press

Ceny jsou bez DPH 22%

JUBILEUM - 10 - LET
SALON MARTON

*** 1992 - 2002 ***

HORNÍ POČERNICE Chvalbovicbá 50 (u sokolovny)
Praha 9 - Horní Počernice
tel., fax 281 92 51 09

KOBERCE ve 300 druzích a odstínech v metráži šíře 3m, 3,66m, 4m
5m, blasicbé i speciální zátěžové - dovoz zdarma
KUSOVÉ KOBERCE
LINA z tuzemsba i z dovozu ve 100 druzích a vzorech
šíře l,5m, 2m, 3m, 4m - dovoz zdarma
BYTOVÝ TEXTIL dekorační iátby, potahové látky antialergicbé
přibrývby SCAN, antirevmaticfeé přibrývby z ovčí vlny, péřové
přibrývby, deby, přehozy, lůžboviny ručníby, ubrusy a ubrusovina
ZÁCLONY z tuzemsba i zahraničí, metráž i hotové
GARNYŽE
TEXTILNÍ GALANTERIE kapesníky, prádlo
KOUPELNOVÉ PDEDLOŽKY
MATRACE A MOLITANY zabázbová výroba na míru
TAPETY včetně lepidel, samolepící tapety d-c-fix
STROPNÍ KAZETY včetně lepidel a lišt
DÁRKOVÉ ZBOŽÍ keramika"
KOSMETIKA
PLASTOVÉ ZBOŽÍ pro domácnost a zahradu
UMĚLÉ KVĚTINY bošíbářsbé zboží, v sezóně sazenice bvětin,
zeminy, hnojiva, semena
KRMIVA pro psy a domácí zvířata

OTEVDENO po pá 10-18
so 9-12

Karel Volf Po-Pá
So

8-18
8-12

Bytový
textil a galanterie

Praha 9 - Horní Počernice, Náchodská 704
(50m od pošty)

Tel. + Fax 281 924 630

NABÍZÍME SIROKY SORTIMENT
BYTOVÉHO TEXTILU

• DEKY A POLŠTÁŘE Z DUTÉHO VLÁKNA
(vhodné pro alergiky, možno prát na 90°C)

• DEKY A PŘEHOZY NA POSTELE

• UBRUSY A PROSTÍRKY

•RUČNÍKY A OSUŠKY

• UTĚRKY A KAPESNÍKY

• LOŽNÍ SOUPRAVY

• ZÁCLONY

•DEKORAČNÍ LÁTKY

• TEXTILNÍ GALANTERIE

• ŠITÍ ZÁCLON A ZÁVĚSŮ

PRODEJ JÍZDNÍCH KOL - ^ý^j^fj
O>Ľrx V IQ

prodej náhradních dílů a doplňků, leasing kol, servis
odpružených vidlic

PRODEJ LYŽÍ - SERVIS
prodej doplňků, montáž a seřízení vázání,

broušení hran a skluznic, opravy lyží
Náchodská 2094 / 80
Praha 9 - Horní Počernice
Tel.: 281 928 897

Po-Pá: 9.00-18:30
So: 9.00 - 12.00

Při předložení tohoto inzerátu
sleva 5% na zboží a 10% na servis

DVA BYTY ZA JEDEN

Za Váš družstevní byt v Praze
nabízíme 2 nájemní byty

s regulovaným nájemným
na dobu neurčitou.

Tel.: 602 201 666; 603 471 363
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Colette
Filea

Gloria
Milva

Nicota

Vhodné:

pro vaření ve slupce
bramborový salát

na loupačku

Bettina Mařena
Cinja Miriam

Juvena Rosella
Laura Quarta

Marabel Solara

Vhodné:
-

do salátů
gulášů, polévek

na loupačku
přílohové
restované

solené, loupané
do těsta

POLOMOUCNÉ

Camilla
Emilia
Quarta
Vineta

Vhodné:

na bramboráky
bramborové placky
do polévek, gulášu
na kaše, knedlíky

do těsta
pečení ve slupce

pečení v alobalu (ve slupce)

EUROPLANT
šlechtitelská spol. s r.o.

Lhotská 2221/32,
193 21 Praha 9 - Horní Počernice

Tel.: 281 923 901, fax: 281 923 900
mobil: 606626496, 602692094

(uvedená tel. čísla jsou uvedena po přečíslování)
e-mail: info@europlant.cz, www.europlant.cz

Prodej špičkových
konzumních

a sadbových brambor

Prodej základního
sortimentu

zeleniny a ovoce

Příjem objednávek
brambor

pro zimní uskladnění

•BÍZÍME PRONÁJEM KANCELÁŘSKÝCH PLOC
v klidném prostředí se samostatnými vchody

a příslušenstvím
V OBJEKTU FIRMY EUROPLANT šlechtitelská s. r.o.

ve Lhotské ulici č. 32, Praha 9 - Horní Počernice.
Všechny plochy elektronicky zabezpečeny.

1. Celková plocha 176 m2 (6 místností), pevná tel. linka
s ústřednou a zabudovaným počítačovým rozvodem
v jednotlivých místnostech.
Pronájem možný od 1/2/2003.

2. Celková plocha 29 m2 (2 místnosti), pevná tel. linka.
Pronájem možný od 1/1/2003.

PŘIPRAVILI JSME PRO VÁS ŠIROKÝ SORTIMENT
TRADIČNÍCH UÁNOČNÍGH OZDOB

NABÍZÍME ATRAKTIUNÍ VAZBU KVĚTIN A VELKÝ VÝBĚR VÍN, KTERÁ
BUDOU OBOHACENÍM VAŠEHO VÁNOČNÍHO STOLU

DRAŽBA!!!!!
Obvodní soud pro Prahu 9 rozhodl

o „DRAŽEBNÍM JEDNÁNÍ"
na nemovitost t.j.

RESTAURACE FONTÁNA.
ulice Náchodská č.p. 2353

a rodinný dům č.p. 494,
roh Náchodská a Chodovická + garáže,

včetně pozemků.
Výsledná cena v rozsahu celého vlastnictví činí

11,104.686,-Kč. Nejnižší podání je ve výši 1/2
ceny t.j. částka 5,552.343,-Kč.

Dražební jednání se nařizuje na 5.12.2002
ve 14.30 hod. u Obvodního soudu pro Prahu 9
se sídlem Praha 9, Prosek, Na Vyhlídce 387/1,

místnost č. 209, 1. patro.
Bližší údaje na „úřední desce"

na obecním úřadě
v Horních Počernicích

nebo u České Reality s.r.o., Praha 10, Hlohová 2,
tel.: 272651385 nebo 602201520.



TVORBA NAŠÍ MLÁDEŽE ANEB SNÍM ČI BDÍM

Co se zdá, ie sen...
Když jsem chodil do šesté
třídy, přestěhovali jsme se.
Všechno se rázem změnilo.
Jen těžko jsem si zvykal
v neznámém prostředí. Nej-
víc jsem se obával prvního
dne v nové škole.

Sotva jsem vstoupil do
třídy, nestačil jsem se divit,
byl jsem ze všeho úplně
paf! Hned u dveří mě přiví-
tala moje nová paní učitel-
ka. To snad nebyla ani paní
učitelka, ale krásné zjevení,
jaké jsem jaktěživ neviděl.

Vzala mě za ruku a řekla:
"Pojď, ukáži ti místečko,
odkud budeš nasávat
všechny moudrosti a vědo-
mosti. " Šel jsem s ní jak býk
na porážku. Posadila mne do
lavice. Musel jsem si protřít oči. Lavice
byla tak velká, že jsem nevěřil, že
ji mám sám pro sebe.

Na lavici byly nádoby plné bonbónů,
čokolád a všelijakých cukrovinek.
"Je libo limonádku, kofolku nebo snad
jiné osvěžení?" ozvalo se z lavice.
Odpověděl jsem: "Moje skromnost
nezná hranic, vodu, prosím." Otevřela
se část lavice a z jejích útrob vyjel
pohár plný osvěžující vody. Nikdy bych
nevěřil, že voda může tak výborně
chutnat a vonět jinak než po chlóru.
Lavice se uzavřela.

Ťuk, ťuk, ťuk, ozve se mi jemné
zaklepání nad hlavou. Zvednu oči a
vidím opět to krásné zjevení ťukající do
knihy: "Budeme zatěžovati hlavičku
dějepisem a nebo snad zeměpisem?"
Chystám se odpovědět. Nadechnu se,
ale co se to děje?!

Krásné zjevení mizí. Jeho hlas se
mění v křik. Cítím rány do ramene:
"To snad není možné, už zase spíš!
Žákovskou knížku na stůl!!"'

Jiří Mazurek, 8.B, FZŠ Chodovická

Kouzlo zimy
Po barevném podzimu přichází chladná

a ledová zima. Pole, louky a lesy už nehrají
zářivými barvami, ale vše zakryje stříbrná
pokrývka sněhu.

Většina ptáčků odlétá do teplejších krajin,
některá zvířátka upadla do dlouhého zimního
spánku. Zima čaruje svými kouzly, na okna
kreslí různé ornamenty, obrazce květin a kvít-
ků. Po ránu je chladno a okna aut zaclonila
bílá námraza. Chodníky ulic změnily svou
šedivou barvu na bílou, děti mají radost z čer-
stvě napadaného sněhu, na kterém bobují,
sáňkují a lyžují. Slunce vykukuje jen na
malou chvíli, ale když se objeví, prozáří celou
krajinu a nás zahřeje krásné teplo. A pak už
zase padá z oblohy stříbrný sníh, jako kdyby
někdo házel na zem stříbrné perličky a ty se
po dopadu mění na kapičky vody. Jezera
a rybníky zamrzly, lesknou se jako křišťálová
zrcadla, na kterých děti bruslí a hrají hokej.
Stromy ztratily své barevné listí a jen ty jeh-
ličnaté se pyšní zelenou barvou, dokud je
také nepocukruje bílý sníh. Zimní dny jsou
studené, teple se oblečeme, abychom zby-
tečně nenachladli. Oslavíme Mikuláše, Štěd-
rý den, rozdáme si dárky. Po Silvestru přiví-
táme Nový rok! Zima je kouzelná a mám jí
moc ráda.

Denisa Kottová, 7.A, FZŠ Chodovická

První den v nové škole
Když jsem chodila do šesté

třídy, přestěhovali jsme se.
Všechno se rázem změnilo. Jen
těžko jsem si zvykala v nezná-
mém prostředí. Nejvíc jsem se
obávala prvního dne v nové
škole.

To ráno jsem se probudila
a celý byt krásně voněl ranní
bílou kávou. Když naše dřevěné
hodiny s kukačkou odbíjely půl
osmé, vyrazily jsme s mamin-
kou svátečně oblečeny do školy.
Před školou mi maminka popřá-
la hodně štěstí, udělala mi kří-
žek na čelo a já, tabulka, písát-
ko a houbička jsme zůstaly
náhle na všechno samy.

Když vejdu do třídy, vidím, jak
vzadu za lavicemi visí několik

kabátků na háčcích a nad každým
z nich iniciály.

"Co já?? Kam já si ho pověsím?" ptala
jsem se sama sebe. Začala jsem hledat
svůj háček. Dojdu až na konec řady a tam
jsem ho uviděla. "Jééé, můj háček! Tady
jsi! Tak to už mě asi čekají."

Do třídy vešel pan učitel, zavolal si mě
na stupínek, celé třídě mě představil
a posadil mě do druhé lavice u okna.

"Tak děti, namočte si pera do kalamářů
a začneme psát," řekl pan učitel. Cítila
jsem, jako by mě někdo tahal za vlasy.
Prudce jsem se otočila a můj dlouhý cop mi
ušpinil krásnou bílou zástěru. Zjistila jsem,
že kluk za mnou mi namočil cop do svého
kalamáře. Když pan učitel uviděl ten modrý
flek na mé zástěře, zeptal se kluků za
mnou:
"Kdo to z vás dvou byl?" Ale já jsem je
předběhla a řekla: "To byla moje chyba,
pane učiteli."

Když byla přestávka, kluk, který seděl za
mnou mi přišel poděkovat.
A to, že se jmenoval Tonda, už přece víš.
Nebo snad neznáš jméno svého pradědeč-
ka, Gábinko? A neboj, věřím, že ten svůj
zítřejší první den zvládneš minimálně tak
dobře jako tenkrát já v šesté třídě.

Gabriela Kurucová, S.B, FZŠ Chodovická

DIVADELNÍ KUKÁTKO AKTUÁLNĚ

Pane Stoklaso, co jste
jako ochotník ochoten
udělat pro obec jako nově
zvolený zastupitel naší
městské části?
Jak se v této (nové?) roli cítíte?

Přes padesát let svého života jsem
se zabýval divadlem, z něhož jsem
čerpal názory na estetiku a mravnost.
Také pokoru a odhodlání bojovat proti

zlu, násilí, aroganci a všem špatnos-
tem v každé době, nevyjímaje ani tu
dnešní.

Mým snem je vytvořit skupinu, která
v nově vzniklém multikulturním centru
soustředí všechny aktivní tvůrce
(hudebníky, výtvarníky, kinoamatéry,
divadelníky, vědce, cestovatele etc.),.
kteří mohou pomoci oživit a obohatit
kulturní činnost ve městě tak, aby se

nabídka tohoto centra stala protipólem
kultury, kterou nás téměř každovečer-
né zahrnuje televize z produkce
komerčních holywoodských stupidit.

Souhrnem: Chci pomoci, aby kultur-
ní dění všech forem vznikající v Hor-
ních Počernicích, přinášelo lidem
nejen pohodu a úsměvný odpočinek,
ale aby též obohacovalo jejich duševní
život.

Ptala se RadSad



VÝSTAVA V NÁRODNÍM MUZEU - TAJEMNÁ INDONÉSIE
POTRVÁ DO 26.1. 2003.

NECHTE SE ŠOKOVAT! JE NA CO SE KOUKAT. BUDETE ZÍRAT!



Všem občanům Horních Počernic
přejeme k Vánocům hodně dobré

pohody, klidu i veselí, šťastné chvilky
pod vánočním stromkem

a do Nového roku 2003 pevně zdraví,
štěstí a spokojenost

Starosta Ivan Liška, místostarosta Tomáš Kádner,

tajemnice Ing. Eva Novosádová a redakční rada HPZ

Vánoční výzdoba naší obce
Jako každý rok, tak i letos přivítá naše Městská část vánoční svátky i příchod nového
roku slavnostní vánoční výzdobou. Na lampy veřejného osvětlení instalujeme 17 ks
velkých hvězd v ul Náchodské. Nových 8 kusů vánočních vloček vyzdobí ul. Jívan-
skou, Křovinovo nám. a prostor Chvalské tvrze, kde bude také již druhým rokem roz-
svícen vánoční strom. Tento smrk věnoval MČ pan Pachta. Práce s jeho pokácením
a převozem zajišťoval odbor Místního hospodářství a firma Zahr. služby Jiří Matýs-
ka. Jeřábnické práce provedl pan Petr Růžička. Městská část Praha 20 děkuje výše
uvedeným firmám, které provedly práce bezplatně.

Přejeme Vám krásné a klidné prožití svátku vánočních.
Jaroslav Písa,vedoucí odboru Místního hospodářství

Sokol Horní Počernice zve příznivce atletiky a novo-
ročních předsevzetí na 22. ročník Novoročního běhu.
Start u sportovní haly Sokola ve Chvalkovické ulici
v 10.30 hod. 1. ledna 2003, přihlášky 1 hod. před
startem, trať 3150 m nebo 6300 m.

Ing. Jindřich Jukl za Sokol Horní Počernice

ANEB PODEJ Ml RUKU
A PROJDElvf VÁCLAVÁK

Zní to tak romanticky a prostě. Vybavíte si ještě
melodii, ten pomalý (jak taky jinak) „ploužák"
v podání Václava Neckáře?

On byl moje dívčí platonická láska. Když přijel
do nedalekého Kolína, vypravila jsem se jako jeho
věrná fanynka z malého města na koncert a na
jeviště mu donesla květiny. Klekl si přede mnou
a dal mi pusu na tvář. Rozklepala se mi tehdy
kolena. Ted', těsně před čtyřicítkou, mě pro změnu
rozbolela. Vaškův koncert - to vám bylo artistické
vystoupení se zpěvy! Přemety, stojky, hvězdy,
kotrmelce, skoky, přeskoky. Celé
sportovní názvosloví na scéně. Dnes r

jeho zdravotní stav vzbuzuje obavy a
dohady. I pro samotného interpreta
písně z podtitulku se realizace pro-
cházky za ruku po Václaváku zdá ted'
zřejmě velmi obtížná, ne-li nemožná.
Neklekám na kolena a nemodlím se
za něho, jednak člověk (nejen) z pla-
tonických lásek vyroste, dále nejsem
stále věřící (promiň, Ježíšku!), a pak
ta kolena mám opravdu churavá
(úraz a dědičné sklony). Vzkaz do
nebe: „Dědečku, léčím se i za tebe!".
Ze zdravotních důvodů jsem se tak
dostala do prostředí, kde vám spous-
ta lidí ruku nejen pevně nestiskne,
ale ani nepodá, ne snad z ostychu či
z neznalosti společenských pravidel,
nýbrž z bezmoci. Jejich pravá ruka je
ochrnuta. A nejen to! Václavák by
s vámi mnozí neprošli, ale projeli. Ne

taxíkem. Na invalidním vozíku. Plány, flámy, fámy,
úrazy, nehody, náhody, podrazy, sliby, chyby.
Život. Osud. Odsud ze sanatoria je reálný život
jaksi vzdálen. A přitom mnohým z pacientů, kteří
se sem dostali, doslova o život šlo. Až sem to
došlo. Ale co?! Hlavně, že se „z toho" dostali.
Vám, milí čtenáři a obyvatelé našich krásných
Horních Počernic, přeji, ať dostanete krásné
vánoční dárky, pěkně si je osahejte, „očichejte"
(co je voňavější než sametově hebká hlavička
miminka a poprvé rozevřené stránky nové
knihy?!), prohlédněte, poslechněte (tikot hodinek,
pláč či hlásek „čůrací" panenky, samozřejmě
kazety a cédéčka), vychutnejte si je všemi svými

smysly. A netrapte se malichernými nesmysly,
radujte se z maličkostí a hlavně hned ted' včas,
v čase adventním, vyslechněte a vyplňte vánoční
přání svých milých blízkých lidiček (jak by jistě
řekla Lucie Bílá. Ta už by pomalu mohla převzít
jiný slavný song Václava Neckáře, ten o světské
slávě a polní trávě, co říkáte?).

P.F. RadSad

Psí PS.
Známe to my všichni pejskaři: Zacinká známka
na obojku, obouváte se, z věšáku sundáváte
bundu a vodítko a váš věrný čtyřnoháč či čtyrno-

žec je jak utržený ze řetězu, jančí,
tančí. Ví, o co jde. Že se jde. Ven. Na
procházku! Na špacír! Vyzvednout a
vyřídit psi maily na každém rohu. Na
tom jsme se shodli v sanatoriu všich-
ni, tedy chodící (byť třeba o berlích).
Jedna milá paní na vozíku zvonivým
hlasem s blaženým výrazem v tváři při
zmínce o svém pejskovi věcně poskyt-
la svoji zkušenost, jak u ní konkrétně
tento rituál probíhá: „Jakmile popadnu
deku a dám si ji na klín, už ví, že se
jede ven.".

Až budete sedět u vánočních pořadů
a dobrot všeho druhu a přes všechno
teplo domova vám bude zima na nohy
a na klín si dáte deku a skočí vám na
ni pejsek na znamení odpočinku,
spánku, ne „rajzování", vzpomeňte na
ty, co mráz života popálil, ale láskou k
životu obdivuhodně hoří dál.

RS

•

Šťastně vykročte do Nového roku!


